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SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 
 

UTTALELSE FRA STYRET 
 
Energi og strøm 
 
Sikker og rimelig tilgang på elektrisk kraft har vært en grunnleggende forutsetning for den 
velstandsutvikling og det velferdssamfunnet vi har bygd opp i Norge. 
 
De naturgitte forholdene i Norge, med et stort potensial for utnyttelse av vannkraft, har gitt oss denne sikre 
og rimelige tilgangen på ren utslippsfri elektrisk kraft. 
 
Arbeiderpartiet har en stolt historie å vise til med å bygge ut vannkraften til felles beste for det norske 
samfunnet og Arbeiderpartiet har med rette blitt kalt kraftsosialister og var industripartiet framfor noen. 
Dette har gitt oss den velstanden vi har i dag. 
 
I dag er det derimot denne velstanden, med et enormt ressursforbruk med tilsvarende nedbygging av 
natur, og forurensing med utslipp til luft og vann, som truer med å ødelegge livsgrunnlaget vårt. Dette er 
grundig dokumentert av både FNs klimapanel, og FNs naturpanel. 
 
Varselropene fra blant andre FN viser at vi kan ikke kan fortsette å bygge ned norsk natur, og forbruke i 
samme tempo som nå.  Dette stiller oss ovenfor store politiske utfordringer, som bare kan møtes gjennom 
aktiv, sosialdemokratisk fordelings- og næringspolitikk. Energieffektivisering, økt produksjon av fornybar 
energi, aktiv næringspolitikk og kraftfull fordelingspolitikk må utgjøre grunnsteinene i det taktskiftet vi står 
foran. 
 
Med hensyn til energi så er en kilowatt spart like viktig som en ny kilowatt produsert. Dette betyr at 
tempoet i arbeidet for å ruste opp eksisterende vannkraftverk må økes. I tillegg må vi fortsette arbeidet 
med å styrke ENOVA. En situasjon med større knapphet på strøm, skaper også behov for tydeligere 
prioriteringer av strømtilførsel til kraftkrevende virksomhet. For eksempel bør produksjon av batterier 
prioriteres høyere enn produksjon av Bitcoin. 
 
I arbeidet med å nå klimamålene, og holde strømprisene nede, vil det samtidig være behov for å øke 
produksjonen av fornybar energi. På land kan en slik økning skje blant annet gjennom skånsom utbygging 
av vannkraft i ikke-vernede vassdrag, og gjennom utbygging av vindkraft der det er lokal enighet om dette. 
 
Det grønne skiftet skaper videre behov for en massiv økning i ressursbruken til forskning, teknologiutvikling 
og kommersialisering innen områder som hydrogen, havvind, amoniakk og fangst og lagring av CO2 (CCS). 
Denne satsingen må drives fram av staten, men i et tett samarbeid med næringslivet. (Det vises for øvrig til 
egen uttalelse om energi og klima).  
 



De siste måneders ekstreme priser for strøm viser at dagens systemer med infrastruktur for kraftnettet, 
prisfastsetting av strøm, eksportavtaler osv. ikke sikrer forutsigbare kraftpriser og sikre leveranser på en 
tilfredsstillende måte. 
 
Regjeringen har gjennomført omfattende tiltak for å dempe de verste utslagene av strømpriskrisen, for 
dem med dårlig råd. Disse tiltakene har vært helt nødvendige. Det er viktig at vi tar lærdom av 
strømpriskrisen, slik at vi ved framtidige kraftige prishopp umiddelbart kan sette inn kraftfulle tiltak. 
Tiltakene bør blant annet inkludere: Støtte over nettleien, redusert el-avgift, økt bostøtte, økt støtte til 
ENØK og kompensasjonsordninger for bedrifter og frivillige organisasjoner. 
 
I kjølvannet av krisen må myndighetene innlede et tettere samarbeid med energiselskapene. Målet må 
være at energiselskapene i tiden framover kan tilby gunstigere fastprisavtaler til kundene, og informere 
kundene om fordelene ved slike avtaler på en mer aktiv måte enn i dag. Dette vil bidra til større 
forutsigbarhet for strømkundene. 
 
For å redde klimaet, ta vare på naturen, og å skjerme dem med dårlig råd, er det behov for en aktiv 
sosialdemokratisk politikk. Politikken må håndtere både kort- og langsiktige utfordringer. Vi ser i denne 
sammenhengen fram til forslagene fra Energikommisjonen som regjeringen skal sette ned i nær framtid. 
Kommisjonen bør blant annet utrede hvordan forbrukerne kan tilbys mer differensierte strømpriser enn i 
dag. 
 
Stavanger Arbeiderparti vil at: 
 

• Overføringskapasiteten mellom landsdelene økes og Statkraft pålegges å gjøre dette så raskt som 
mulig. 

• Arbeidet med å ruste opp el-nettet trappes kraftig opp, og støtten til tiltak for energieffektivisering 
gjennom ENOVA økes markant (tiltak som installasjon av solceller, energisparing i bygg mm.). 

• Det foretas en tydeligere prioritering når det inngås avtaler med kraftkrevende industri, noe som 
blant annet bør bety at batteriproduksjon prioriteres høyere enn Bitcoin. 

• Det legges opp til økt produksjon av fornybar energi. På land innebærer dette skånsom utbygging 
av vannkraft i ikke-vernede områder, og utbygging av vindkraft der det er enighet lokalt. 

• Staten trapper kraftig opp bidragene til teknologiutvikling og kommersialisering på områder som 
havvind, hydrogen, amoniakk og CCS. 

• Basert på erfaringene med det pågående strømsjokket, sørger regjeringen for god beredskap til 
raskt å sette inn akutte tiltak som redusert nettleie, redusert el-avgift, økt bostøtte,   
økt støtte til ENØK, og kompensasjonsordninger til bedrifter og frivillige organisasjoner. 

• Staten innleder et samarbeid med energiselskapene der målet er å tilby kundene gunstigere 
fastprisavtaler. 

• Energikommisjonen bør utrede hvordan strømprisene kan differensieres på en bedre måte enn i 
dag. Ett alternativ kan være å innføre minst to tariffer for strøm til privatkunder hvor første tariff 
skal være til forbruk for en gjennomsnittsbolig og andre tariff for forbruk utover dette. Andre 
tariffer kan gjelde for fritidsboliger. Det innføres fastpris på første tariff basert på f.eks 
gjennomsnittlig strømpris de siste årene og som kan reguleres årlig (produksjon- og 
overføringskostnader for vår vannkraft er godt kjent). For den andre tariffen kan det settes en 
minstepris som er f. eks 25% over fastpris. Dette vil stimulere til energisparing samtidig som vanlige 
folk ikke straffes for forbruk utover nødvendig behov og lite bærekraftig luksusforbruk må betales 
for. 
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UTTALELSE FRA STYRET 
 
Energi og strøm 
 
Sikker og rimelig tilgang på elektrisk kraft har vært en grunnleggende forutsetning for den 
velstandsutvikling og det velferdssamfunnet vi har bygd opp i Norge. 
 
De naturgitte forholdene i Norge, med et stort potensial for utnyttelse av vannkraft, har gitt oss denne sikre 
og rimelige tilgangen på ren utslippsfri elektrisk kraft. 
 
Arbeiderpartiet har en stolt historie å vise til med å bygge ut vannkraften til felles beste for det norske 
samfunnet og Arbeiderpartiet har med rette blitt kalt kraftsosialister og var industripartiet framfor noen. 
Dette har gitt oss den velstanden vi har i dag. 
I dag er det derimot denne velstanden, med et enormt ressursforbruk med tilsvarende nedbygging av natur 
og forurensing med utslipp til luft og vann som truer med å ødelegge livsgrunnlaget vårt. 
 
Derfor er den politikken som var suksessrik gjennom det meste av 1900-tallet ikke riktig oppskrift for 
framtida. FN’s Klimapanel og FN’s Naturpanel sine rapporter sier det klart og tydelig. 
 
Vi kan ikke bygge ned mer av norsk natur og forbruke i samme tempo, men vi må utnytte det vi har enda 
bedre! Med hensyn på energi så er en kilowatt spart like anvendelig som en ny kilowatt. Og mer kraft fra 
effektivisering fra eksisterende vannkraftverk er å utnytte det vi har enda bedre. 
 
Arbeiderpartiet må erkjenne at Norge ikke kan bygge ned mer av vår natur for å bidra til at Europa kan 
redusere sine utslipp av klimagasser. Vi kan selge det vi har av overskudd av kraft, men prioriteten må være 
å sørge for nok kraft til bruk i Norge. Kraft som i all hovedsak er produsert av kraftselskaper som er eid av 
det norske folk og som kan styres politisk.  
 
De siste måneders ekstreme priser for strøm viser at dagens systemer med infrastruktur for kraftnettet, 
prisfastsetting av strøm, eksportavtaler osv. ikke er tilpasset en ønsket situasjon med forutsigbare 
kraftpriser og sikre leveranser. 
 
Norsk ren og utslippsfri vannkraft er blitt et ettertraktet produkt og med prognosert økt forbruk kan det bli 
et knapphetsgode for det norske folk..  
 
Da er det politikernes jobb å prioritere hva og hvem som skal tilgodeses med denne kraften samtidig med å 
frigjøre kraft ved energisparing og effektivisering. 
Stavanger Arbeiderparti ser fram til snarlige resultater fra den Energikommisjonen som skal nedsettes / er 
nedsatt av Regjeringen.  
 



 
I den sammenheng mener Stavanger Arbeiderparti at: 
 

• Overføringskapasiteten mellom landsdelene må økes og Statkraft pålegges å gjøre dette så raskt 
som mulig. 
Dette er infrastruktur som må komme på plass. 

• Arbeiderpartiet må settes opp en prioriteringsliste over hvilke kraftkrevende industrier / 
virksomheter som skal tilgodesees med kraft og til hvilken kraftpris; 

o Smelteverk, batterifabrikker annen kraftkrevende industri av nasjonal strategisk viktighet 
får beholde samme vilkår som i dag. 

o Elektrifisering av norsk sokkel med kraft fra land stanses. 
o Datasentre for «utvinning» av bitcoin eller andre virksomheter med liten samfunnsmessig 

verdi/nytte blir ikke prioritert. 

• Økt støtte og initiativer til energisparing/energiproduksjon med solceller i boligsektoren, offentlige- 
og private bygg, trappes kraftig opp (Enova m.fl.). 

• Økt støtte til energisparing/energiproduksjon i industrien. 

• Innføre minst to tariffer for strøm til privatkunder hvor første tariff skal være til forbruk for en 
gjennomsnittsbolig og andre tariff for forbruk utover dette. Andre tariffer kan gjelde for 
fritidsboliger.  
Det innføres fastpris på første tariff basert på f.eks gjennomsnittlig strømpris de siste årene og som 
kan reguleres årlig (produksjon- og overføringskostnader for vår vannkraft er godt kjent). 
For den andre tariffen kan det settes en minstepris som er f. eks 25% over fastpris. 
Dette vil stimulere til energisparing samtidig som vanlige folk ikke straffes for forbruk utover 
nødvendig behov og lite bærekraftig luksusforbruk må betales for. 

• Annet?? 

 

 

Styrets flertallsinnstilling: Forslaget 1-A vedtas 

(8 stemmer) 

Styrets mindretallsinnstilling: Forslaget 1-B vedtas 

(2 stemmer)  

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 
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Energi og klima 

Petroleumsnæringen 

Stavanger er Energihovedstaden i Norge og har en særdeles viktig rolle i det grønne skiftet. Som 

Norges største næring har olje- og gassektoren et samfunnsansvar og klimaendringene er en av vår 

tids største utfordringer. Petroleumsindustrien har forpliktet seg til å gjøre sin del for at verden når 

målet om netto nullutslipp i 2050. Utslippene skal reduseres samtidig som det skal produseres 

energi, samt opprettholde verdiskaping, arbeidsplasser og inntekter til velferdsstaten. Det er fullt 

mulig å nå verdens klimamål og samtidig ha høy verdiskaping fra norsk sokkel. 

Derfor er Stavanger Arbeiderparti opptatt av å opprettholde norsk sokkels konkurranseevne, slik at 

Norge forblir et attraktivt investeringsområde for norsk og internasjonal olje- og gassindustri, 

inkludert leverandørbedrifter og maritim næring, dersom vi skal lykkes med utviklingen av en ny og 

framtidsrettete næringer i havet. Som for eksempel havbunnsmineraler og havvindparker og ulike 

havvindløsninger - både faste og flyttbare. 

Elektrifisering er avgjørende fram mot 2030 for å realisere målene om reduksjon i klimagassutslipp 

fra sokkelen. Samtidig må det arbeides med andre løsninger for å redusere utslipp fra olje- og 

gassproduksjon, som havvind, kompakte CO2-fangst og -lagringsløsninger, kompakte 

dampgjenvinningsanlegg, og en lang rekke energieffektiviseringstiltak. 

Vurderinger om utvikling av ressursene på norsk sokkel og gjennomføring av klimatiltak må gjøres 

ut fra et helhetsperspektiv, der behovet for krafttilgang og konkurransedyktige kraftkostnader er 

ivaretatt både i den landbaserte og offshorebaserte industrien. 

Petroleumsnæringens aktivitet beveger seg stadig lenger nord. Det er viktig at dette skal gi størst 

mulig lokale ringvirkninger. Relevante utdanningsmuligheter og deltagelse i mer av verdikjeden, 

enn bare utvinningen i seg selv, er viktige forutsetninger. 

To likestilte konsesjonsrunder er etablert for å få en hensiktsmessig utforskning av både modne og 

umodne områder på norsk sokkel, henholdsvis TFO-ordningen (tildeling i forhåndsdefinerte 

områder) og ordinære nummererte konsesjonsrunder. 

Areal og tildelingspolitikken får avgjørende betydning for norsk sokkels attraktivitet blant 

oljeselskap og investorer, og derfor også for aktivitetsnivået. Dette vil gi seg uttrykk i arbeidsplasser 

i hele verdikjeden, samt ytterligere ringvirkninger og inntekter til storsamfunnet. Aktivitet i norsk 



petroleumsindustri danner grunnlaget for den kunnskapen og kompetansen som er nødvendig for å 

redusere utslippene fra norsk sektor. Stavanger Arbeiderparti vil jobbe for å opprettholde dagens 

konsesjonspolitikk. 

Det må føres en forvaltningspolitikk som har bærekraftig ressursutnyttelse av sokkelen i fokus. 

Videre ressursutnyttelse av åpnede områder og påbegynte felt vil i seg selv bidra med stor 

verdiskaping. Vi vil derfor jobbe for at TFO-ordningen med tilhørende aktivitetsforpliktelser 

fortsatt skal være et viktig forvaltningsverktøy. Vi vil også jobbe for å fremme rammevilkår og 

forskning som bidrar til å realisere tidskritiske utbygginger og forlenge utvinning fra eksisterende 

felt. 

En forutsetning for virksomheten er sikkerheten til mannskap, utstyr og miljø. Oljedirektoratet og 

Petroleumstilsynet er fundamentale aktører for å ivareta dette. 

Stavanger Arbeiderparti mener at: 

• Norge skal ha et fortsatt jevnt høyt aktivitetsnivå på norsk sokkel. 

• Det må jobbes for realisering av industriens planer for klimagassutslipp for å innfri 

Stortingets anmodning om 50 prosent utslippskutt for petroleumsvirksomheten. 

• Satsingen på kompakte CO2-fangst og -lagringsløsninger og bruk av havvind til offshore 

kraftforsyning må forseres. For å få dette til må man få permanent unntak for konsesjon fra 

havenergiloven for flyttbar vindkraft som er direktetilkoblet installasjoner, flyttbar havvind 

må inngå i SUT-godkjenningen for felt/installasjon. 

• Det må arbeides med å fjerne mer av utslippene i forbruksfasen av naturgassen gjennom å 

realisere verdikjedene innen blått hydrogen. 

• Petroleumsvirksomhet skal gi lokale og regionale ringvirkninger i form av utdanning, 

arbeidsplasser og deltagelse i verdikjeden utover utvinningen i seg selv. En av 

forutsetningene for dette er at det finnes forsyningsbaser langs hele kysten. 

• Landbaserte operasjonssentre som gir støtte til- og fjernstyrer operasjoner i 

petroleumsvirksomheten skal ligge i Norge. 

• Oljedirektoratet og Petroleumstilsynet tilføres tilstrekkelig med ressurser 

Hydrogen og ammoniakk 

Norge har et stort potensial innen storskalaproduksjon av hydrogen og ammoniakk for 

klimaomstilling av egen industri- og transportsektor, og som eksport. Mulighetene for grønt og blått 

hydrogen må utnyttes, her er utvikling av infrastruktur avgjørende. 

Hydrogen fremstilt fra naturgass med CCS i industriell skala vil med stor sannsynlighet være en del 

av løsningen, særlig i sektorer som er vanskelig å dekarbonisere. Dette gir grunnlag for at Norge 

kan være med på å utvikle og levere hydrogenløsninger som Europa vil trenge, både innenfor blått 

og grønt hydrogen. 

Stavanger Arbeiderparti mener at: 

• det må fattes investeringsbeslutning for et industrielt anlegg for hydrogenproduksjon med 

blått hydrogen fra naturgass med CCS i Norge 



• innen 2030 må det første anlegget for storskala hydrogenproduksjon fra naturgass med CCS 

være satt i drift i Norge, inkludert transportløsning til Europa 

• innen 2030 må det være fattet investeringsbeslutning for et pilotanlegg for 

hydrogenproduksjon knyttet til havvind. 

• det må etablert industriprosjekter industriell utvikling av grønt hydrogen 

• Det må etableres en infrastruktur for fylling av hydrogen 

Karbon- fangst -lagring- og -bruk (CCSU) 

For å nå klimamålene er oppskalering av CO2-fangst og -lagring helt avgjørende. Det krever 

etablering av CCS som løsning på flere punktutslipp i industrien i Norge, og at flere europeiske 

fangstanlegg kobler seg til lageret på norsk sokkel. 

Ifølge FNs klimapanel og det Internasjonale Energibyrået er CO2-fangst og -lagring et avgjørende 

tiltak for å redusere de globale utslippene fra industri og kraftproduksjon. Norge ligger i front i 

verden i utvikling av CCS-løsninger, og har svært gode forutsetninger for å ta en viktig posisjon i 

hele verdikjeden fra fangstteknologi til transport-, bruk- og lagringsløsninger. Fangst og lagring av 

CO2 gir store industrielle muligheter for norske bedrifter. 

 Stavanger Arbeiderparti mener at: 

• innen 2025 må det fattes investeringsbeslutning for flere norske fangstanlegg i industrien og 

energigjenvinning med avtale om transport og lagring av CO2 på norsk sokkel. 

• Norske myndigheter og industrien må jobbe for at det fattes investeringsbeslutninger for 

flere europeiske fangstanlegg med avtale om transport og lagring av CO2 på norsk sokkel 

• det må jobbes for at innen 2030 er norsk sokkel etablert som europeisk sentrallager for CO2. 

• CO2 også bør brukes som råstoff i industrien 

 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 
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En aktiv storbypolitikk! 

Storbyene spiller en viktig rolle i utviklingen av Norge, både økonomisk og sosialt. De er hjemsted 

for en stadig større andel av befolkningen, og fremstår dermed som stadig mer attraktive områder 

for å bo, leve, og å drive næringsvirksomhet. 

Den rollen storbyene spiller i forhold til nyskaping, omstilling og etablering av nye arbeidsplasser 

er svært viktig. Den omfattende grønne omstillingen vi er inne i, innebærer et massivt behov for å 

kutte utslipp og skape jobber. Sterke storbyer, med handlekraftige politikere, et påskrudd 

næringsliv og et aktivt akademia, blir en svært viktig forutsetning for at Norge som nasjon skal 

lykkes med den grønne omstillingen.   

Det er bred enighet, både innenfor og utenfor Arbeiderpartiets rekker, om at oljenæringen skal 

utvikles, ikke avvikles. Norsk oljehistorie, og teknologi utviklet på norsk sokkel, utgjør viktige 

suksesskriterier for den grønne omstillingen. Stavanger-regionen har i over 50 år vært hjemsted 

for den desidert største og sterkeste oljeklyngen i Norge. Dette gir oss svært sterke forutsetninger 

for å ta en ledende rolle i arbeidet med å utvikle kommersielt bærekraftige løsninger innen 

havvind, hydrogen, amoniakk, fangst og lagring av CO2 (CCS), energiøkonomisering, smarte 

energiløsninger mm. Styrken i det samlede energi-industrielle kompetansemiljøet vårt, gjør 

Stavanger-regionen til et episenter for det grønne skiftet i Norge. 

Tilsvarende finner vi sterke industrielle og teknologiske miljøer i de andre storbyene. Det er viktig 

at storting og regjering aktivt bidrar til å utvikle disse videre. Dette innebærer blant annet at 

sentrale, statlige virkemidler i næringspolitikken, som Innovasjon Norge, ENOVA, Forskningsrådet 

og SIVA, kanaliserer mer ressurser til storbyområdene i tiden som kommer.  

Storbyene er viktige motorer for den grønne omstillingen. Samtidig har storbyene åpenbare og 

særegne utfordringer. Disse dreier seg blant annet om store sosiale forskjeller, varierende 

boligstandard, høye boligpriser, utfordringer inne rus, og høye klimautslipp. Det må settes inn 

ekstra ressurser i de områdene som sliter mest med dårlige levekår. Dette gjennom en forsterket 

områdesatsing, der Stavanger må inkluderes på en langt bedre måte enn i dag. 

Utfordringer som her er beskrevet må møtes ved hjelp av et enda sterkere og mer forpliktende 

samarbeid mellom storbyene og statlige myndigheter.  

 



Stavanger Arbeiderparti mener at følgende føringer og tiltak bør inngå i et forsterket samarbeid: 

• En større andel av ressursene som tildeles gjennom Innovasjon Norge, ENOVA, Norges 

Forskningsråd og SIVA, kanaliseres til storbyene. 

 

• Samarbeidet mellom Stavanger kommune, Rogaland fylkeskommuneandre, andre storbyer 

og fylkeskommuner, samt staten, styrkes. Dette særlig med tanke på å nå klimamålene, og 

andre miljømål.  

 

• Videreutvikle og forbedre byvekstavtalene. Det statlige bidrag må være minst 70%. I tillegg 

må dagens innebygde miljøparadoks fjernes. I de tilfellene der inntektene i byvekstpakkene 

svekkes på grunn av større nedgang i, eller raskere elektrifisering, av persontrafikken enn 

forutsatt, må staten dekke inntektstapet. 

 

• Styrke Husbankens rolle som virkemiddel for å sikre familier med lav/middels inntekt, 

tilgang til egen bolig, og legge til rette for lokale virkemidler som kommunal garanti for 

egenkapital. 

 

• Det kommunale inntekstsystemet må innrettes slik at storbyene får minst like god 

inntektsutvikling som mindre kommuner. 

 

• Videreutvikle områdesatsingene i storbyene. Stavanger må inkluderes i ordningen på linje 

med de tre største byene. 

 

 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG  4   ÅRSMØTE 2022      

SAK / FORSLAG: 

 

Avskaff karakter i kroppsøvingsfaget 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Stavanger AUF 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

• Avskaffe karakter i kroppsøvingsfaget og erstatte med en godkjent/ikke godkjent vurdering 
basert på deltakelse og oppførsel i timene 

• Utforske måter for å skape idrettsengasjement hos barn og unge i skolen 
• Innføre nye kompetansemål i kroppsøving som fokuserer mer på læring enn testing 

 

BEGRUNNELSE: 

Det har gjennom mange år blitt dokumentert at karaktersettingspraksis i kroppsøvingsfaget har 
vært en kilde til usikkerhet blant lærere. Dette er ikke unaturlig ettersom de aller fleste andre fag i 
norsk skole vurderes kun på grunnlag av elevens fagkompetanse. I kroppsøving skal læreren i 
tillegg vurdere elevens innsats og deres individuelle forutsetninger for faget. Uavhengig om dette 
blir omtalt som en del av fagkompetansen, eller ikke så er det unikt for kroppsøvingsfaget, og det 
fører til en urettferdiggjøring av karakteren.  
 

Forskning viser også at tilbakemeldingen du får i fag kan være en av de mest kraftfulle og samtidig 
den minst forståtte funksjonen innen læring. Dette skyldes delvis at elever verdsetter karakterer 
mer enn tilbakemeldingen de får fra lærerne. Dette fører til at kroppsøving blir et 
presentasjonsfokusert fag hvor tilbakemeldinger, som er det viktigste verktøyet for læring, først 
blir verdsatt når karakteren fjernes. 
 

Hensikten med kroppsøvingsfaget er å skape idrettsinteresse og aktivitetsrutiner blant unge. Da er 
det ikke hensiktsmessig å beholde karakteren i kroppsøving, ettersom det kan skape 
presentasjonspress samt negative assosiasjoner med fysisk aktivitet for elever som presterer dårlig 
i faget. Karakterer gjør også at elever blir mer opptatt av å mestre kompetansemålene som en 
‘check-liste’ i stedet for å meste idretten og det kan skape en ytre motivasjon til å prestere i faget 
isteden for en indre motivasjon. 
 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 



FORSLAG  5   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

 

Glem ikke hvem vi er til for 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Stavanger AUF 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

• Videreføre og videreutvikle samarbeidet mellom LO, AUF og Ap. 
• Styrke samarbeidet med de tre hovedsammenslutningene UNIO, Akademikerne og YS.  

 

BEGRUNNELSE: 

Samarbeidet mellom Arbeiderpartiet, AUF og LO er unikt. Det er noe ingen andre kan skryte av. Og 
det vi har fått til er også helt unikt. Vi har fått til en velferdsstat hvor arbeidernes rettigheter er i 
sentrum, og er ivaretatt. Fordi vi i AUF og Arbeiderpartiet blør for arbeiderens rettigheter.  
  
Men LO er ikke alene om å kjempe de harde kampene for arbeidernes rettigheter. Det er fire store 
hovedsammenslutninger. LO, som er størst, Unio, Akademikerne og YS. Alle disse fire 
hovedsammenslutningene kjemper dag og natt for at de som driver landet skal ha det best mulig. I 
2019 var det Fagforbundet i LO som sto alene i kampen for pensjon fra første krone. I 2021 sto 
Unio alene da de nektet æ godkjenne en avtale hvor lærerne skulle gå ned i lønn (en avtale som 
for øvrig alle de tre andre godkjente) og i 2014 sto LO og Unio sammen om arbeidstiden til 
lærerne.  
  
Det vi har får til med LO er unikt. Det samarbeidet skal styrkes. Men samtidig må vi løfte blikket, 
og samarbeide med alle - med LO, Unio, Akademikerne og YS.  
  
Fordi vi er til for arbeiderne. Vi er til for mekanikerne, helsefagarbeiderne og barnehageansatte i 
LO. Vi er til for lærerne og sykepleierne i Unio. For de akademi-utdannede i Akademikerne og for 
bussjåførene i YS. Vi må ha et sterkt samarbeid med alle disse fire hovedsammenslutningene for å 
kunne kalle oss et ekte arbeiderparti.  

 
Styrets innstilling: Forslaget vedtas  

  

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 



FORSLAG   6   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

 

Kjernekraft 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Stavanger AUF 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

 

VEDTAK: 

• Gjennomføre en betydelig satsting på kjernekraft, slik at all norsk-produsert energi kan 
være utslippsfri innen 2035 

• At en tilsvarende mengde energi som i dag selges til utlandet fra norsk petroleumssektor 
skal selges fra norsk kjernesektor 

• Ha som mål at kjernesektoren skal være hovederstatningen til dagens petroleumssektor, 
hvor flertallet av arbeidsplassene som i dag er innen petroleum skal være innen kjernekraft 

• At Norge skal være med på å styrke ikke-spredningsavtalen, samtidig som vi skal signere og 
ratifisere FNs atomvåpenforbud 

 

 

BEGRUNNELSE: 

Klimakrisen er vår generasjons største utfordring. Skal vi ha en reell mulighet til å løse den må vi ta 
i bruk alle hjelpemidler vi kan, og alle må stå på for vår felles fremtid. Da er det viktig at Norge 
også tar i bruk den aller mest miljøvennlige energikilden, nemlig kjernekraft.  
  
Kjernekraft er den energikilden som skaper aller minst utslipp. Selv ikke solenergi og vannenergi 
skaper mindre utslipp enn kjernekraft. Dessuten vil utbyggingen av kjernekraftverk være betydelig 
mindre inngripende for naturen enn byggingen av et vannkraftverk vil være. 
  
Såkalt “radioaktivt avfall” blir ofte brukt som argument mot kjernekraft. Men alle energikilder 
produserer avfall, og mengden avfall ved kjernekraft er faktisk mindre enn ved andre energikilder. 
Og til tross for at plutonium - stoffet produseres ved at uran-235 fisjoneres - er radioaktivt og kan 
være dødelig, så er det kun dødelig ved direkte inntak i pulverform. Selv ikke da vil man dø på 
stedet, men derimot øker sjansen for kreft. Dessuten er det viktig å presisere at plutonium ikke 
lagres i pulverform, noe som gjør at stoffet mindre farlig enn andre stoffer som cyanid, 
slangegifter og koffein. Videre må det presiseres at ettersom uran-235 har en halveringstid på 4,3 
milliarder år, vil mengden radioaktiv stråling som spres ut jevnt over være ekstremt lav.  



  
Faren for ulykker vil også alltid være til stede ved energiproduksjon, og mange har en frykt for 
kjernekraft grunnet ulykker som Tsjernobyl og Fukushima. Da er det viktig å forstå at dersom noe 
skulle skje ved bruk av kjerneenergi så vil omfanget være stort, men sjansen for en ulykke er 
betydelig mindre enn ved bruk av andre energikilder. Faktisk er kjerneenergi den energikilden som 
har færrest dødsfall per terrawatt-time, med kun 0.07 dødsfall per terrawatt-time mot for 
eksempel olje som har 18 dødsfall per terrawitt-time. Den energikilden som er “nærmest” 
kjernekraft er gasskraft, som har 3 dødsfall per terrawatt-time, altså 42 ganger mer enn 
kjernekraft. Dette viser at kjernekraft er den desidert tryggeste energikilden man kjenner til. 
  
Mange mener en utfordring med kjernekraft vil være at det vil - dersom landet har atomkraftverk - 
være kortere vei til å utvinne atomvåpen, hvilket ikke nødvendigvis stemmer. Antall land som har 
tatt kjernekraft i bruk de siste 50 årene har økt betraktelig, har antall land med atomvåpen sunket 
tilsvarende. Faktisk er det i dag 32 land som bruker kjerneenergi, mens kun ni land har atomvåpen. 
Dette er mye grunnet ikke-spredningsavtalen fra 1968 og at mange land har signert og ratifisert 
FNs atomvåpenforbud. Faktisk er atomvåpenforbudet en av veldig få forhandlinger i FN som Norge 
har boikottet og skal man sikre at kjernekraft i Norge ikke fører til mer spredning av atomvåpen, 
må Norge være med på å både styrke ikke-spredningsavtalen, samtidig som vi må signere og 
ratifisere FNs atomvåpenforbud.  
  
Dessuten vil kjerneenergi være en utrolig viktig nøkkel for å skape nye, grønne arbeidsplasser - 
noe som er spesielt viktig her i vår region hvor så mange er ansatte innen petroleumssektoren. 
Ved å satse på kjernekraft, vil vi sørge for at ingen mister jobben i omstillingen - tvert imot vil 
arbeidsplasser produseres i stor fart.  
  
Kjernekraft vil være en trygg, grønn og viktig brikke for å bekjempe klimakrisen. Da er det viktig at 
Norge går foran og viser et godt eksempel på hvordan kjerneenergi forvaltes på en trygg måte. 
 

 
 

 

Styrets flertallsinnstilling: Forslaget avvises  

(11 stemmer) 

 

Styrets mindretallsinnstilling: Forslaget vedtas 

(1 stemme) 

 

(Ses i sammenheng med forslag nr 37 fra Øyane Arbeiderlag – 

Thoriumbasert mini kjernekraftverk i Rogaland) 

 



FORSLAG  7   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

 

Relevante opptakskrav 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Stavanger AUF 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

• Ha rettferdige opptakskrav hvor kompetansen i de relevante fagene for studiet gis 
kraftigere vekting 

 

BEGRUNNELSE: 

I dag er det slik at ved inntak til studier så vektlegges alle karakterer like mye. Selv om man for 
eksempel skal studere fysikk, så vil karakteren din i samfunnskunnskap fra vg1 telle like mye som 
karakteren fra fysikk 2 ut vg3. Dette gjør at det er generalistene - de som er litt gode i alt - komme 
inn på “alle” studier mot spesialistene - de som er særs gode i det de vil studere - ikke vil komme 
inn.  
 

Å ha relevant kompetanse for det du skal studere er enormt viktig, da det vil gi deg et forsprang 
ved studiets start i form av at du allerede kjenner grunndelen av pensum. Derfor er det også viktig 
at det prioriteres studenter som faktisk har denne grunndelen.  
 

I mange samfunnsstudier ser man at inntakskravet er så høyt at man i praksis er nødt til å ha 
realfagspoeng for å komme inn. Dette gjør at de som vet de vil studere samfunnsfag - og er gode i 
disse fagene - heller velger realfag på vgs for å ha bedre karaktersnitt til studiene. Istedenfor burde 
man hatt en inntaksmodell hvor samfunnsfagene vektlegges kraftigere ved inntak til samfunnsfag, 
og realfag vektlegges kraftigere ved inntak til realfag. Dette vil gi “spesialistene” gode muligheter 
til å komme inn der de er gode. 
 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas enstemmig 

 

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 



FORSLAG  8   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

 

Se på behovet for realfagspoeng 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Stavanger AUF 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

• Utrede og vurdere behovet for realfagspoeng i videregående opplæring 

• Konsekvensuttrede fjerning av realfagspoeng 

• Undersøke hvorfor elever i videregående skole gjør de fagvalgene de gjør 

 

BEGRUNNELSE: 

I dag gis det opp mot fire poeng for elever som velger riktige kombinasjoner av realfag. Alle realfag 
gir 0,5 poeng, utenom Matematikk R2 og Fysikk 2 som gir 1 poeng hver. Disse fire poengene gir 
elever som velger realfag en stor fordel videre i studieløpet, noe som kan gå på bekostning av 
samfunnsfagselever. Man ser også situasjoner hvor det på studier innen samfunnsfag er så høye 
inntakskrav at man er nødt til å ha realfagspoeng, noe som ikke gir mening på et 
samfunnsfagstudie. Dette gir grunn til å vurdere hvor nødvendig det er med realfagspoeng.  
 

Realfagspoengene ble opprettet som en “gulrot”, slik at flere elever skulle velge realfag. Ifølge 
Utdanningsdirektorat valgte 42% av elevene realfag i 2019, mot 55% på språk, samfunnsfag og 
økonomifag (SSØ). Dette viser en relativt jevn fordeling av elevene, noe som gir grunn til å vurdere 
behovet for å premiere realfagselevene på en så sterk måte som fire poeng.  
 

Derimot kan det også tenkes at mange av elevene som velger realfag, velger det nettopp på grunn 
av disse poengene. Dersom dette er tilfellet så gir dette grunn til å beholde disse poengene. Det 
må derfor tas en utredning på hvilket behov det er for disse poengene.  

 

Styrets flertallsinnstilling: Forslaget vedtas 

 (11 stemmer) 

Styrets mindretallsinnstilling: Forslaget avvises 

(1 stemme) 

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 



FORSLAG 9    ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

 

Avskaff karakteren i sidemål 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Stavanger AUF 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

• Styrke opplæringen i norsk sidemål 
• Erstatte karakteren i norsk hovedmål med en felles karakter for hovedmål og sidemål: 

norsk skriftlig 

• Innføre norsk sidemål som et valgfag likestilt med fremmedspråk nivå I fra første årstrinn i 
videregående skole 

 

BEGRUNNELSE: 

Norsk er en viktig del av dagens skole. Til tross for at norskfaget er viktig, kan det ikke sies å være 
opp mot tre ganger viktigere enn for eksempel samfunnsfag og naturfag. Derfor må man ta tak i 
antall karakterer norskfaget gir. Dette kan gjøres ved å fjerne egen karakter i sidemål.  
 

For mange elever så kan det være veldig mye med minst tre, potensielt seks, karakterer i norsk 
etter tredje årstrinn på videregående skole. Derimot ser vi at opplæringen i sidemål er viktig, da 
det er en viktig del av norsk historie som ikke kan fases ut. Derfor er det viktig at opplæringen i 
sidemål består, men ikke som en egen karakter på vitnemål. 
 

Videre må opplæringen i sidemål styrkes, og den må gjennomføres av kvalifiserte og engasjerte 
lærere. Dette vil sikre opplæringen bedre kvalitet, noe som gir elevene mer lærelyst og mer 
engasjement ovenfor faget som undervises. Med en styrket opplæring i sidemål vil det også være 
mer naturlig å ha en felles karakter for norsk hovedmål og sidemål. For elevene som ønsker å ha 
en egen karakter i sidemål, så kan man heller innføre sidemål som et valgfag og et alternativ for 
dem som ikke ønsker å gå videre med fremmedspråk nivå II. Norsk sidemål kan også være et 
alternativ fra vg1 for elevene som ikke hadde fremmedspråk på ungdomsskolen, og som dermed 
må begynne med fremmedspråk nivå I på videregående.  
 

Styrets flertallsinnstilling: Forslaget avvises 

(9 stemmer) 

Styrets mindretallsinnstilling: Forslaget vedtas    

(3 stemme) 



FORSLAG 10   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

 

Homofile må også få gi blod 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Stavanger AUF 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

• Styrke testingen av seksuelt overførbare infeksjoner ved blodgivning, uavhengig av seksuell 
orientering 

• Innføre en generell 6 måneders ventetid etter sex med ny partner før man gir blod, og at 
denne ventetiden skal være lik for både heterofile og homofile 

 

BEGRUNNELSE: 

For å gi blod i Norge i dag er det strenge krav. I følge HelseNorge er det hele 13 krav man må 
oppfylle for å få lov til å gi blod. Blant annet må man vente 6 måneder etter at man har fått ny sex-
partner før man kan gi blod på ny. Dette for å beskytte mot eventuelle seksuelt overførbare 
sykdommer, som for eksempel HIV eller Hepatitt.  
  
Punkt 12 på listen er «Menn som har hatt sex med menn siste året. Kvinner som har hatt seksuell 
kontakt med menn som har hatt sex med menn, får minimum 6 måneders karantene etter siste 
seksuelle kontakt.» Dette vil si at homofile par som har sex, ikke kan ha det på et år dersom noen 
av dem ønsker å gi blod. Videre viser forsking at de aller fleste par har sex oftere enn en gang i 
året. Dermed hinder dette punktet i praksis alle homofile som er i et forhold, å gi blod.  
  
Flere rapporter viser tydelig at HIV ikke er særlig mye mer vanlig for menn som har sex med menn, 
enn ved «heterofil sex». Likevel er det grunnet faren for dette at man nekter homofile å gi blod på 
et år etter sex med en annen mann. Menneskerettighetene sier tydelig at man ikke skal 
forskjellsbehandle på bakgrunn av blant annet seksuell orientering. Når vi nekter menn som har 
sex med menn å gi blod så bryter vi med disse menneskerettighetene.  
  
Fremfor å generalisere – å bare nekte alle homofile å gi blod etter sex med en annen mann – 
burde vi heller styrke testingen ved blodgivning, både for heterofile og homofile. Da blir det 
lettere å avdekke eventuelle sykdommer, samtidig som vi ikke generaliserer. 
 

Styrets flertallsinnstilling: Forslaget vedtas  

(9 stemmer) 



Styrets mindretallsinnstilling: Forslaget avvises 

(3 stemmer) 

 

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 11   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

 

Opprette flere brukerrom 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Stavanger AUF 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

• Gjennomføre en analyserende vurdering av landets kommuner, for å bedømme hvilke 
steder som har mest behov for brukerrom.  

• Opprette brukerrom i kommunene med høyest behov. 
• Bevilge penger til kommunene med høyest behov for brukerrom.  

 

BEGRUNNELSE: 

Et brukerrom er et offentlig drevet lokale, hvor tungt belastede rusmisbrukere tar med seg en 
brukerdose for injisering, eller inhalering. Her injiserer rusmisbrukeren dosen selv, med tilsyn av 
profesjonelle. Ytterligere får brukeren tilgang på rent og sterilt utstyr. I dag er det to av disse 
lokalene i Norge, ett i Bergen og ett i Oslo. 
 

Det må opprettes flere brukerrom, ettersom i løpet av det siste tiåret har antall overdosedødsfall 
økt betydelig. Norge hadde 324 overdosedødsfall i 2020. Dette er et ufattelig høyt tall, 
sammenlignet med Nederland som hadde 224 overdosedødsfall. Samtidig har Nederland en 
populasjon på 11 millioner mer enn Norge. Nederlands overdosetall kan forklares med Nederlands 
rikelige mengde på brukerrom. Landet har trolig 24 brukerrom fordelt på 19 kommuner. Sjansen 
for å dø av overdose, eller overføre smittsomme infeksjoner, er naturligvis mye lavere dersom 
man er under tilsyn, og injeksjonen er utført med sterilt utstyr.  
 

For å forebygge overdosedødsfall og infeksjoner, er brukerrom en essensiell faktor som må 
prioriteres. Oslo og Bergen er ikke de eneste kommunene med brukerrom behov. Kommuner som 
Haugesund og Trondheim har også høye tall på overdosedødsfall. 
 
 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 



FORSLAG 12   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

 

Rettferdig omstilling 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Stavanger AUF 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

• At Norge skal lede an i en rettferdig omstilling av ikke-fornybare energikilder internasjonalt 
• Bruke kompetansen til olje- og gass-arbeiderne i den grønne omstillingen 
•  Øke satsingen på forskning på materialer som kan erstatte det man i dag bruker olje til 
• Bevilge mer økonomiske midler til forskning på dette feltet 

 

BEGRUNNELSE: 

Utslipp fra fossile energikilder, som kull, olje og gass, er en av de viktigste årsakene til den 

globale oppvarmingen. Dermed er vi helt avhengig av å redusere bruken av fossile 

energikilder. Selv om produksjonen av fornybar energi øker raskt og etterspørselen etter olje 

og gass vil gå ned vil det fortsatt være et marked for olje og gass så lenge alternative 

næringer ikke er store nok. I dag bruker vi mye av debatten på å diskutere sluttdato for 

oljenæring. I debattklima er det to harde fronter mot hverandre, der oljearbeiderne og 

klimaaktivistene blir sett opp mot hverandre.  
  
I dag finnes det en sluttdato som og er fastlagt. Johan Castberg Feltet er under utbygging, og 

det skal etter planen komme i produksjon sent i 2022. Produksjonslisensen varer fram til 15. 
mai 2049 – som per i dag er siste dag for produksjon av olje og gass på norsk sokkel. Behovet 
for fossile energikilder vil gå ned og dette vet oljebransjen, derfor satser Equinor og andre 

oljefirma på nye grønne næringer. Vi vil satse på framtidsretta og miljøvennlig teknologi og ta i 
bruk den kompetansen som vi allerede har. Derfor skal ha vi en rettferdig omstilling, ikke 
omstilling mot arbeidsledighet.  
  
Sluttdato-debatten står i veien for den helt nødvendige debatten om hvordan klimakrisen skal 
møtes uten å vrake 

arbeidsplasser og lokalsamfunn. La oss heller få en debatt der både de som er «for» og «imot» olje 
og gass snakker om mulige løsninger og hvordan vi som samfunn kan jobbe sammen om å løse de 
utfordringene som vil komme. Vi må skifte fokus fra å diskutere sluttdato til å diskutere hvordan vi 
skal redusere behovet for fossile energikilder. La oss forene klimastreikene ungdommer og 
oljearbeiderne! 



Styrets innstilling: Støtter intensjonen 
 
Viser til forslag 1 & 2 om energi, strøm og klima 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 13   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

 

Stemmerett til 16-åringer 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Stavanger AUF 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

• at 16-åringer skal få ha stemmerett ved kommunevalg 

 

BEGRUNNELSE: 

Norge, som et demokratisk land, holder igjen stemmeretten til en stor del av befolkningen. De 
voksne bestemmer over saker som omhandler de unge mye mer enn dem selv. Vi må utvide 
demokratiet vårt og gi 16-åringer lik stemmerett som resten av den myndige befolkningen. 
  
Meningene til en 16-åring er like viktig som de voksnes meninger. De fleste 16- og 17-åringene i 
dag lever nok mest på foreldrene sine, men de har fortsatt muligheten til å mene og ytre seg. 
Hvorfor ikke da også gi dem retten til å stemme og muligheten til å forandre? 

  
Voksne har et hav av muligheter ved valg til å bestemme over saker som nesten ikke omhandler 
dem selv, som f.eks. om elever skal få ha gratis mat i kantina, om helsesykepleier skal være på 
skolen hver dag, og om vi skal ha heldagsskole i stedet for lekser. Det er urettferdig at elever som 
går faktisk allerede går på videregående skole ikke får være med på å bestemme dette.  
  
Forskning viser til og med at 16-åringer er flinkere til å stemme enn førstegangsvelgere når de får 
muligheten til det. I forsøksordningen i 20 kommuner ved kommunevalget i 2011 brukte 16-
åringene stemmeretten sin 11 prosent mer enn førstegangsvelgerne. Dette viser at unge faktiske 
bruker stemmeretten sin når de først får muligheten til det.  
  
De unge er fremtiden og det er derfor viktig at de får begynne å delta i tidlig alder. Det må også 
legges til at som 16-åring kan man betale skatt og bli satt fengsel hvis man gjør et lovbrudd. 
Stavanger AUF mener at 16-åringer er modne nok til å ha stemmerett. Vi sier ja til en utvidelse av 
demokratiet.  
 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

 

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 



FORSLAG 14   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Konkretisering av klimatiltakene på kommunedels- og innbyggernivå 

 

FORSLAGSSTILLER(E):  

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  

Hinna Arbeiderlag ber om at Stavanger kommune konkretisere klimatiltakene ned på 
kommunedels- og innbyggernivå på en slik måte det stimulerer kommunedeler og innbygger til 
å ta et aktivt ansvar for tiltak som kan gjennomføres lokalt.  

 

BEGRUNNELSE:  

Stavanger kommune har en ambisiøs klimaplan. Klimautslippene skal kuttes med 80 % innen 
2030. 

For de fleste fremstår dette bare som et tall. I praksis må det likevel innebære store endringer 
i vårt daglige liv. 

 

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 



FORSLAG 15   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Beskytte barn og unge mot forurenset luft gjennom aktiv måling av luftforurensning på 

utsatte områder  

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  

Hinna Arbeiderlag ber om at Stavanger kommune gjennom aktiv måling av luftforurensing på utsatte 
områder søker å forebygge at barn og unge utsettes for helseskadelig luftforurensning. 

 

BEGRUNNELSE:  

Ved forbrenning av fossilt brennstoff dannes det små partikler som kan akkumuleres i lungene og over 
tid være årsak til alvorlige sykdommer som lungekreft, hjerneslag og hjerte- og karsykdommer. Slike 
partikler kan påvises allerede hos barn og unge som ferdes eller oppholder seg nær kilder til slik 
forbrenning. 

Flere skoler og barnehager ligger nær trafikkerte veier. I Hinna kommunedel ligger til eksempel Jåtten 
skole på et smalt trekantet område omgitt av Diagonalen på den øvre/vestre siden og Boganesveien på 
den østre siden. Skolegård og uteområdet grenser direkte mot trafikkert vei. 

 

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 



FORSLAG 16   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Det skal jobbes for at rekkefølgekrav tar inn i seg samfunnsmessige behov   

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  

Hinna Arbeiderlag mener Stavanger kommune bør gå opp det lovmessige for å se på bruk av 
finansielle sikringer, det vil si krav om at det settes av beløp, til å sikre riktig skalering av 
skoler, barnehager og sykehjem i forbindelse med større utbygginger.   

 

BEGRUNNELSE:  

Både Stavanger som by og resten av Norge står overfor videre utbygginger i årene som 
kommer. Etter plan og bygningsloven (2009) gis det anledning til å sette rekkefølgekrav fra 
kommunal side hvis man ser behov for en særskilt rekkefølge for gjennomføring av 
utbyggingsplanen. Det vil si at «utbygging av et område ikke kan finne sted før tekniske anlegg 
og samfunnstjenester som energiforsyning, transport og vegnett, helse- og sosialtjenester, 
barnehager, friområder, skoler mv. er tilstrekkelig etablert.» Formen på kravene kan være gitt 
som et tiltak må «opparbeides», og da som en realytelse, eller gjennom tiltak må «sikres 
opparbeidet», og da gjennom finansiell sikring sikring/ytelse, og da ofte gjennom en 
utbyggingsavtale. I Stavanger per i dag ser det ut til at de fleste rekkefølgekravene er relatert 
til førstnevnte og tar inn utbygging av veier, gangstier, vann og kloakk etc. Men, hva gjør man 
ved fortetting eller utbygging i områder hvor det allerede er etablerte sykehjem, skoler eller 
barnehager? Stavanger kommune bør gå gjennom det lovmessige for å se om det kan brukes 
mer finansielle sikringer for at skoler, barnehager og sykehjem blir skalert og blir vedlike holdt i 
forhold til disse utbyggingen.   

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  



FORSLAG 17   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Kolonihage i Hinna bydel  

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  

Hinna Arbeiderlag mener Stavanger kommune bør, i forbindelse med utbygging og fortetting, 
opparbeide nye kolonihager i byen og vil at det etableres en kolonihage i Hinna kommunedel.   
 

BEGRUNNELSE:  

Hinna er en av de største kommunedelene i Stavanger, både i areal og antall mennesker. 
Kommunedelen står nå overfor en fortetting og utbygging som innebærer at flere vil bo i blokk. I den 
forbindelse er det nødvendig å tilby byens innbyggere større mulighet for små hager, som kan brukes 
til dyrking av frukt, grønnsaker og annet. Slike små hager kan ta form av etablering av nye kolonihager, 
som typisk er en samling små hageparseller utenom eierens faste bopel, som regel på kommunal jord i 
bynære strøk. I Norge er det samlet ca. 2000 kolonihageparseller. I andre land, med større 
befolkningstetthet er det flere slike parseller. Til sammenligning er det rundt 26 000 parseller i Sverige 
og 40 000 i Danmark; i Storbritannia ca. 80 000, Sveits 27 000. Tyskland og Polen er de store 
kolonihagelandene med henholdsvis 1-1,4 millioner og 0,9-1 millioner kolonihageparseller.  

 

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 



FORSLAG 18   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Ikke flere nedleggelser av barnehageplasser i Hinna bydel  
 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  

Hinna Arbeiderlag mener Stavanger kommune ikke bør legge ned flere barnehager i Hinna 
kommunedel – og eventuelt også se på koblingen mellom befolkningsprognoser og behov i 
denne delen av Stavanger i årene som kommer.   

 

BEGRUNNELSE:  

Stavanger kommune har de siste årene hatt behov for å tilpasse barnehagetilbudet til det man 

ser for seg som kommende behov framover. I den forbindelse har det blitt lagt ned både 

avdelinger og hele barnehager. I 2021 ble det vedtatt nedleggelse av Djupamyrå barnehage. 

Dette var den fjerde av barnehagene helt sør i Stavanger som ble lagt ned. Dette skjer samtidig 

som det skjer en fortetting i Hinna kommunedel. Befolkningsprognoser viser at Hinna 

kommunedel over tid er den kommunedelen som vil ha størst vekst.   

 

 

 

Styrets innstilling: Stavanger arbeiderparti forventer at grundige 

vurderinger av befolkningsprognoser legges til grunn for etablering og 

nedleggelse av barnehager i alle bydeler i Stavanger. 

 

Oversendes kommunestyregruppen. 

 

 



FORSLAG 19   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Mer satsing på digital fagkunnskap i videregående skole  
 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  

Hinna Arbeiderlag mener Rogaland kan gå foran og kjøre tester sammen med lokalt næringsliv for å 
løfte den digitale kompetansen for dem som jobber innen bygg og anlegg.   
 

BEGRUNNELSE:  

Digitaliseringsbølgen er over oss og de siste årene har denne trenden har blitt forsterket. Både private 
hjem, kontorbygg og kjøpesentre vil framover bli mer og mer digitalisert og automatisert ved bruk av 
sensorer, sentralstyring og andre nye løsninger. I den forbindelse synes det som om fagopplæring 
innen ulike fagretninger for bygg og anlegg ikke tar inn i seg hvordan verden endrer seg – det vil si 
hvordan det bygges og konstrueres når ny teknologi skal inn. Utdanningsdirektoratet sier for eksempel 
i læreplanen for tømrerutdannelse at det forventes at elevene skal ha «digitale ferdigheter i bruk av 
digitale ressurser til å drive prosjekter, rapportere, dokumentere og kommunisere. Videre innebærer 
digitale ferdigheter å søke etter og innhente informasjon og å vurdere troverdigheten av 
informasjonen.» Det står ingenting om digitale ferdigheter i forbindelse med å bygge smarte og 
digitale bygninger.   

 

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

 

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 

 

 



FORSLAG 20   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Trygg by, sikker by  

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  
 
Hinna Arbeiderlag mener at Stavanger kommune bør bruke muligheten til å teste ut nye 
løsninger som gjør Stavanger til en tryggere og mer trivelig by – og da helst i første omgang i 
forbindelse med utbyggingen av den nye veien ved diagonalen i Hinna kommunedel.   
 

BEGRUNNELSE:  

 
Byen er ikke for alle – i hvert fall er det slik at ikke alle steder er for alle. Nyere forskning 
utført av Stipendiat Lina N. Bråten ved NTNU viser det er steder i en by hvor kvinner ikke vil 
gå, men hvor menn ikke har noen problemer med å ferdes. Dette kan i stor grad skyldes 
lyssetting og hvordan det ser ut på disse stedene. Et av områdene som Bråten har sett på er 
underganger. Disse framstår ofte som mørke og «skumle». Det er med andre ord f orskjell på 
det som er en sikker by og det som oppfattes som en trygg by. I den forbindelse er det mulig å 
ta grep for å gjøre disse mer innbydende gjennom bruk av lyssetting og annet slik som for 
eksempel å legge utendørs treningsapparater inn i undergangene slik at det er større sjans for 
at de ikke framstår som mørke, skumle og forlatte. Samtidig skal det bygges ny vei i Hinna 
kommunedel i forbindelse med bussvei i retning det nye sykehuset. Det er i den forbindelse 
ønskelig å teste ut en breiere og bedre lyssatt undergang med treningsapparater i en av 
undergangene under den nye veien. Et godt eksempel på en under gang som passer bra til en 
slik test er den som går mellom Vodlaveien og Hinna Fotball – en undergang som brukes fra 
overside av diagonalen og ned mot skoler og idrettsanlegg i kommunedelen.   
 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  



FORSLAG 21   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Forenkle søkemulighetene i politiske dokumenter 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  
 
Hinna Arbeiderparti ber om å prioritere økt brukervennlighet og søkbarhet i disse sidene for å øke 
nærdemokratiet og tilliten til våre folkevalgte. 
 
BEGRUNNELSE:  

Stavanger kommune har digitalisert dokumentasjonen for politiske møter, men å finne frem relevante 
saker kan allikevel være svært utfordrende. Dette skyldes strukturen på nettsidene, og formatene 
informasjonen er lagret i. 

 

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 

 

 



FORSLAG 22   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Prioritere økt vannkvalitet og informasjon om dette i Jåttåvågen  

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  
 
Hinna Arbeiderparti ber om en tydeligere tidslinje og tilgjengelige sider for informasjon og 
utvikling i saken.  
 
BEGRUNNELSE:  

Stavanger kommune har stengt ned badeplasser i Jåttåvågen grunnet vedvarende lav 

vannkvalitet. Det er god kjennskap til utfordringene med kloakk i overvann blant fagfolk, men 

informasjonen ut til de som bor i området er svak. Tilbakemeldingene til lokale interessenter 

er at kloakksystemet skal utbedres ved utbygging av Jåttå Nord, tidsestimatet er usikkert. 

Bading i kaldt vann har steget i popularitet, private badestamper driftes i området, og flere 

opplever frustrasjon over uforklarlige badeforbud. Bildene av badesteder i utbyggingsplaner 

fremstår heller ikke troverdige for beboere som har blitt fratatt lignende badesteder fra 

tegningene over Jåttåvågen. 

 

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 



FORSLAG 23   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Styrking av lokaldemokratiet 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  
 
Hinna Arbeiderlag ber Stavanger kommune gjennomgå sine rutiner relatert til behandling av 
henvendelser fra innbyggerne slik at vi får et lokaldemokrati som fungerer bedre i praksis.  

 
BEGRUNNELSE:  

Innbyggerne sin innflytelse på utvikling av sin egen bydel er svært viktig for gode nærmiljø og 
oppvekstsvilkår. En av hovedoppgavene til Hinna Arbeiderlag og våre re presentanter i Hinna 
kommunedelsutvalg er å fremme innbyggernes sine ønsker og synspunkter til Stavanger 
kommune. I for mange tilfeller blir imidlertid innbyggernes ønsker og synspunkter ikke 
hensyntatt uten at det foreligger overbevisende begrunnelse fra kommunes side. 

 

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 

 



FORSLAG 24   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Bedre lysforhold lags skolevei Godeset skole 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  

Hinna Arbeiderlag ber Stavanger kommune prioritere lyssetting av nevnte skoleveier. 

 
BEGRUNNELSE:  

Lysforholdene langs skoleveiene til elevene ved Godeset skole er for dårlige. Det gjelder spesielt 

strekningene Mårstien – «bygg for fremtiden», samt fra Godeset skole og skogstien over 

Grasheibakken/Grashaugveien, hvor stien kommer ut i Mariabakken. Etter at Gautesete skole har blitt 

en ren ungdomsskole og skolegrensene er flyttet, er disse strekningene blitt en mer naturlig skolevei 

for mange barn og unge.  

 

 



 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 25   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Lys på tursti rundt Jåttånuten 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  
 
Hinna Arbeiderlag ber Stavanger kommune prioriter stien mellom Skogsbakken og Austtunveien m.h.t. 
lys. 
 
BEGRUNNELSE:  

En av de mest populære og brukte turstiene i Hinna bydel mangler lys på sentrale deler av turstien. 

Dette gjelder den nordlige delen av stien mellom Skogsbakken og Austtunveien. Mangel på lys gjør 

turstien utilgjengelig for mange en betydelig del av året.  

I innbyggerundersøkelsen «Medvirkersprint» vår 2021, ga 513 personer i kommunedelen 

tilbakemelding om hva som er viktig i nærmiljøet. 

Tilbakemeldingen er entydig og sterk når det gjelder friområdene i bydelen. Innbyggerne er opptatt av 

at disse områdene må tas vare på, gjøres tilgjengelig og utvikles videre. Mange er opptatt av at 

kvaliteten på områdene kan bli bedre ved å legge til rette for flere turstier, aktiviteter og mange savner 

lys på viktige tur- og gangstier i kommunedelen. Med sine 23 000 innbyggere er Hinna en stor 

kommunedel og det er ventet en betydelig økning i folketallet i årene framover. Å sikre tilgang til natur 

og friområde og legge til rette for at innbyggerne er aktive og bruker disse tilbudene, er viktig både for 

trivsel og folkehelse. 

 

 



 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 26   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Turvei til toppen av Jåttånuten 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  

Det er et ønske at Stavanger kommune i samarbeid med grunneiere og Forsvaret, ser på muligheten 

for å etablere en tursti til toppen av Jåttanuten som er avgrenset fra Forsvaret sine interesser.  

 
BEGRUNNELSE:  

Jåttånuten er sentral i Hinna kommunedel, men utilgjengelig for turgåere.  

I innbyggerundersøkelsen «Medvirkersprint» vår 2021, ga 513 personer i kommunedelen 

tilbakemelding om hva som er viktig i nærmiljøet. 

Tilbakemeldingen er entydig og sterk når det gjelder friområdene i bydelen. Innbyggerne er opptatt av 

at disse områdene må tas vare på, gjøres tilgjengelig og utvikles videre. Mange er opptatt av at 

kvaliteten på områdene kan bli bedre ved å legge til rette for flere turstier, aktiviteter og mange savner 

lys på viktige tur- og gangstier i kommunedelen. Med sine 23 000 innbyggere er Hinna en stor 

kommunedel og det er ventet en betydelig økning i folketallet i årene framover. Å sikre tilgang til natur 

og friområde og legge til rette for at innbyggerne er aktive og bruker disse tilbudene, er viktig både for 

trivsel og folkehelse. 

 

 



 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



FORSLAG 27   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Utbedring av Hinna-stranda 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  

Det et ønske at Stavanger kommune setter av midler til å utbedre Hinna-stranda slik at den blir mer 
attraktiv for lokalbefolkningen. Dette gjelder både selve strandområdet og toalettfasiliteter. 
 
BEGRUNNELSE:  

Hinna-stranda er en flott naturperle i kommunedelen som er ferd med å forfalle. 

I innbyggerundersøkelsen «Medvirkersprint» vår 2021, ga 513 personer i kommunedelen 

tilbakemelding om hva som er viktig i nærmiljøet. 

Tilbakemeldingen er entydig og sterk når det gjelder friområdene i bydelen. Innbyggerne er opptatt av 

at disse områdene må tas vare på, gjøres tilgjengelig og utvikles videre. Mange er opptatt av at 

kvaliteten på områdene kan bli bedre ved å legge til rette for flere turstier, aktiviteter og mange savner 

lys på viktige tur- og gangstier i kommunedelen. Med sine 23 000 innbyggere er Hinna en stor 

kommunedel og det er ventet en betydelig økning i folketallet i årene framover. Å sikre tilgang til natur 

og friområde og legge til rette for at innbyggerne er aktive og bruker disse tilbudene, er viktig både for 

trivsel og folkehelse. 

 

 

 



Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 28   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Sikre godt kollektivtilbud for alle ved etablering av nye busstrasser gjennom Hinna kommunedel 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  

Hinna Arbeiderlag ber Stavanger kommune om å opprettholde god kontakt med involverte 

innbyggere, bla. gjennom allmøter, i forbindelse med omfattende arbeid relatert til etablering av buss-

trasserer gjennom Hinna kommunedel. 

Hinna Arbeiderlag ber også Stavanger kommune om å sikre at alle i kommunedelen får tilfredsstillende 

kollektivtilbud etter ferdigstilling av busstrassene og at Hinna kommunedelsutvalg blir involvert i dette 

arbeidet. 

 
BEGRUNNELSE:  

Det foregår et omfattende arbeid i kommunedelen i forbindelse med etablering av nye kollektiv-

trasserer. Dette arbeidet vil vedvare i ytterligere fire-fem år og vil berøre svært mange innbyggere. Det 

er meget viktig at det etableres en god og tillitsfull kommunikasjon mellom kommunen og innbyggere 

slik at belastningen for innbyggerne blir minst mulig. Kommunen bes også om å vurdere mulighet for å 

korte ned planlagt anleggsperiode for busstrassen som skal etableres gjennom Jåttåvågen. 

Ved etablering av nye busstrasser vil det bli til dels store endringer i kollektivtilbudet i forhold til 

dagens tilbud. Det er viktig at områder som får et dårligere/ikke tilfredsstillende kollektivtilbud 

kompenseres for dette ved etablering av f.eks. miljøvennlige tilførselsbusser. Det er viktig og ønskelig 

at Hinna kommunedelsutvalg blir involvert i dette arbeidet. 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes Rogaland AP sin fylkestingsgruppe  

 



FORSLAG 29   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Medisinstudium til Universitetet I Stavanger (UiS)  

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Hinna Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  
 
-Stavanger Arbeiderparti støttar fullt ut etableringa av eit medisinstudium i Stavanger med gredsrett til 
UiS. 

-Stavanger Arbeiderparti vil arbeida for denne saka via alle aktuelle kanalar; formelle og uformelle 
kontaktar med Rogaland Arbeiderparti, Storting og regjering, Stortingsrepresentantar og 
regjeringsmedlemmer frå Arbeiderpartiet, Rogalandsbenken på Stortinget, formelle partiorgan som 
sentralstyre, landstyre og landsmøte. Legeutdanning ved UiS må bli ei sak for Arbeiderpartiet. 

-Stavanger Arbeiderparti vil ta initiativet til å byggja ein brei tverrpolitisk allianse som jobbar for 
medisinstudium ved UiS. 

 
BEGRUNNELSE:  

- Behov for fleire legar: 
- Grimstadutvalet rår til at det blir oppretta 440 nye studieplassar i medisin i Norge. I dag blir 

rundt halvparten av legane utdanna i utlandet, og det er mangel på legar. Behovet for fleire 
studieplassar er grundig dokumentert og akseptert både i fagmiljøa og i det politiske miljøet. 
Basert på Grimstadutvalet sine konklusjonar er det alt oppretta 80 nye studieplassar i RNB 
2020 til UiB, UiO, NTNU og UIT og 15 ekstra studieplassar i medisin ved UiT (Universitetet i 
Tromsø) i statsbudsjettet for 2022. Ved UiS kan det opprettast 70 studieplassar på kort tid. 
 

- Pasientforløpsmodellen (utenlandsmodell) 
Dersom UiS sin pasientforløpsmodell blir lagt til grunn, kan Stavanger om 3 år bidra med 70 
nye legar. UiS sin 3+3 modell (3år i utlandet/ved anna universitet innanlands+ dei 3 siste åra 
ved UiS) vil bidra til å gi landet betre legedekning raskt. Denne modellen krev at UiS får rett til å 
tildela graden cand. med. og oppretta 70 studieplassar i medisin. Ein føresetnad for dette er at 
gradsforskriften blir oppheva eller at Kunnskapsdepartementet gir UiS rett til å tildela graden 
cand.med. Meir om modellen nedanfor. 
 

- Samarbeidsmodell med UiB 
Om utanlandsmodellen til UiS ikkje vinn politisk tilslutning, har UiS sagt seg villig til å 
samarbeida med UiB om eit medisinstudium. Denne modellen baserer seg på at 
medisinstudentane er dei tre første åra ved UiB og dei tre siste åra av studiet ved UiS. I denne 



modellen er det ein føresetnad at begge institusjonane har gradsrett og blir tildelt 
studieplassar. 

 
Samarbeidsmodellen er ønska av både styret og leiinga ved SUS. 22 SUS-legar hadde i 
november i 2021 eit innlegg i Khrono der dei oppfordra regjeringa til å gå inn for denne 
modellen. 
 
Regjeringa kan velgja ei løysing der det blir tildelt studieplassar til ein samarbeidsmodell om 
medisin mellom UiB og UiS der begge institusjonane har gradsrett. UiB har hittil ikkje vist 
interesse for å samarbeida med UiS om ein modell ber begge institusjonane har gradsrett. 
 

- UiS-modellen er nyskapande: 
Det er brei semje om behovet for å utdanna fleire legar, men stor usemje om kor dei nye 
studieplassane skal plasserast. Dei institusjonane som utdannar legar i dag, er motstandarar av 
at UiS får tildelt studieplassar i medisin og ønskjer å byggja ut fleire studieplassar sjølve. UiS har 
presentert ein studiemodell som er nyskapande, har blitt fagfellevurdert og fått svært gode 
tilbakemeldingar. Dei viktigaste momenta i i UiS sitt framlegg er: 
Pasientforløpsmodellen, praksisnær og relevant undervisning, læringsanalyse som del av 
studiet og mentorordning for studentar. Studieopplegget inkluderer også viktige delar av FN 
sine berekraftsmål i medisinstudiet. Eit hovudpoeng i UiS sin studie-modell er å sikra at 
studentane får god kompetanse til å forstå og arbeida i det norske helsevesenet. Dermed vil 
legeutdanning ved UiS tilføra medisinfaget og helse-Norge viktige, nye impulsar. 
 

- UiS-modellen vil sikra teknologikompetanse 
Det er behov for auke teknologikompetanse blant legar i framtida. Helseteknologi og 
innovasjon vil vera gjennomgåande tema i studieprogrammet ved UiS for å leggja til rette for et 
breidt teknologifokus. UiS har eit fortrinn på dette området med sitt sterke teknologiske 
fagmiljø ved Det teknisk-naturvitenskapelege fakultet. Erfaringar frå Aalborg viser at studiet 
med vekt på teknologi og medisin har gjort dei utdanna kandidatane svært attraktive på 
arbeidsmarknaden. 

- UiS-modellen legg vekt på samhandling 
Studiet legg vekt på eit tett samarbeid mellom spesialist- og primærhelsetenesta og 
tverrprofesjonelt samarbeid mellom medisin og dei andre helseutdanningane ved UiS. 
 

- Medisinstudium til UiS vil føra til ei rask opptrapping av utdanningskapasiteten i Norge 
Nær halvparten av norske medisinstudentar studerer i utlandet. Det er stor semje om at Norge må 
ta ansvar for å utdanna fleire legar sjølv. Med UiS sin studiemodell vil Norge få uteksaminert 70 nye 
legar årleg tre år etter opptak. Dette vil bidra til ei rask opptrapping av norsk utdanningskapasitet. 
Blir nye studieplassar lagt til universitet med etablert medisinutdanning, vil kandidatane først bli 
uteksaminert seks år etter opptak.  

 
- Mindre kostnader for staten 

UiS sin treårs-modell (tre år i utlandet + tre år i Stavanger) er mindre kostnadskrevjande for staten 
enn seksårige studieprogram i Norge.  
 

- UiS-modellen vil styrka utanlandsstudentane sin kompetanse 
Faglig sterke norske utanlandsstudentar vil få dei siste tre åra av medisinutdanninga si langt meir 
tilpassa norske forhold og forskriftskrav. Utdanningane i utlandet er ikkje nødvendigvis tilpassa nye 
forskriftsfesta RETHOS-krav og gir ingen kunnskap om norsk helsevesen og helsebehov. Begge desse 
svake siden blir utlikna dersom utanlandsstudentar i medisin tar dei tre siste studieåra ved UiS. 3+3-
modellen ivaretar også internasjonaliseringsaspektet i utdanninga. 
 
 

https://khrono.no/universitetene-ma-samarbeide-om-medisinutdanning-i-stavanger/633158


 
- Effektiv bruk av eksisterande faglege ressursar og kapasitet  

Det er viktig for Norge at eksisterande faglege ressurser blir brukt mest mogleg effektivt. Ved UiS, 
SUS og i Stavanger-regionen er det kapasitet, kompetanse og ressursar som kan og bør brukast i  
medisinutdanning ved UiS. Kort avstand mellom studiecampus og ansvarleg institusjon vil sikra 
effektiv og fleksibel gjennomføring av studieprogrammet og i stor grad medvirka til eit nært og 
breidt samarbeid mellom undervisningsinstitusjon og praksisfeltet.  

 
- Meir forskning på, og i, primærhelsetenesta 

Forskningsproduksjonen relatert til primærhelsetenesta i kommune-Norge vil bli auka med 
medisinutdanning i Stavanger. Det er et stort behov for meir forskning på dette området. Berre 10 
prosent av dagens forskningsmidlar er retta inn mot kommunane sine utfordringar. 

 
- UiS har kompetanse 

Stavanger er spesielt peika på, og har eigen omtale, i Grimstad-utvalet. Bakgrunnen er at 

kompetanse til å driva eit eige medisinstudium alt finnest ved UiS, SUS og i primærhelsetenesta 

i regionen.  

Ved Det helsevitskapelege fakultetet på UiS er det i dag 24 professorar, tre dosentar, 27 
førsteamanuensar og to førstelektorar som vil bli tilknytta medisinstudiet. I tillegg er det 25 
legar som er tatt opp på UiS sitt doktorgradsprogram i helse og medisin. UiS har følgjande 
studieprogram innanfor helseområdet: bachelor i sykepleie, bachelor i paramedisin, master 
i helsevitskap, master i prehospitale tenester (PHCC), master i rus og psykisk helsearbeid, 
master i helsesjukepleie, master i jordmorfag og master i spesialsjukepleie (anestesi-, intensiv-
, og operasjonssjukepleie), master i relasjonsbehandling (etter- og vidareutdanning) og 
vidareutdanning i kreftsjukepleie, som alle er relevante for tverrfagleg undervisning. 
Det teknisk-naturvitenskapelige fakultet ved UiS bidrar også med kompetanse. Medisinsk 

statistikk, biokjemi, biomedisin, farmakologi, molekylærbiologi, biomedisinsk dataanalyse, 

toksikologi, mikrobiologi og virologi er fag som alt blir undervist ved UiS. 15 % av alle 

publikasjonane frå Det teknisk-naturvitenskapelege faktultetet er helserelaterte. 

- UiS har bygg og infrastruktur 

UiS har tilgjengelege areal og infrastruktur på Universitetsområdet i kort avstand til nye SUS. 

Det blir i tillegg planlagt eit nytt bygg til Det helsevitenskaplege fakultet ved sida av nye SUS. 

UiS vil også leiga 1200 m2 BTA inne i nye SUS til trening og simulering for studentar innan 

helsefaga. I tillegg er UiS etablerar av, og sentral samarbeidspartnar i, HelseCampus Stavanger, 

som har lokale til undervisning, forskning studentar og helsepersonell nært nye SUS. Ved 

ytterlegare areal- og infrastrukturbehov vil UiS ha anledning til å leiga eigna lokale frå 

Innovasjonspark Stavanger som er nærmaste nabo til nye SUS. Tilgang til areal, infrastruktur og 

utstyr frå samarbeidspartnarane vil også vera ein viktig ressurs for drifta av studiet ved UiS. 

 

- Medisinstudium vil bidra til regional omstilling og verdiskaping 
Medisinstudiet ved UiS er ein stor byggestein i regionens omstilling frå olje og gass til satsing på 
helse- og helseteknologi. Samlokalisering av UiS og Stavanger universitetssjukehus (SUS) er ledd i å 
styrka forskning, utdanning, innovasjon og næringsutvikling innanfor helseområdet og ein viktig 
bærebjelke i oppbygginga av den sentrale helseklynga i regionen. 

 
 
Konklusjon: 
UiS-direktør Klaus Mohn uttalte til Krohno 9.oktober 2020: 
 «I regionen har me ledig medisinsk kompetanse ved UiS og i primær- og spesialisthelsetenesta. 
Studiemodellen vår har vore til grundig fagfellevurdering, med særs gode tilbakemeldingar. Me 
har infrastruktur, pågangsmot og ein region som er klar med pengar til oppstarten.» 



Regionen har hittil gitt tilsagn om over 80 millionar kroner i støtte til oppstart av 
medisinstudiet. Dette fortel alt om kor viktig denne saka er for Stavanger-regionen, Rogaland 
og sørvest-landet.  
Det er ingen andre utdanningsinstitusjonar enn UiS som har meldt tilbake til Grimstad-utvalet 
at dei er interesserte i å starta medisinstudium. UiS har dermed ingen konkurrentar blant dei 
universiteta som i dag ikkje utdannar legar. Gjennom å oppheva gradsforskrifta eller å tildela 
UiS retten til å tildela graden Cand.med. kan regjeringa best løysa problemet med legemangel 
nasjonalt og samtidig bidra til ei naturleg og god utvikling for UiS og Stavanger-regionen. 

 

 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte, stortingsgruppen, helse- og 

omsorgsdepartementet, og kunnskapsdepartementet  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 30   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Eiganes og Våland bydelshus 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Eiganes og Våland arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Stavanger har ni kommunedeler, og åtte av disse har bydelshus. Et bydelshus er samlende 

for en kommunedel. Det gir etterlengtede gratis lokaler til organisasjoner og lag, og er 

avgjørende for frivillig innsats, for sosiale nettverk og tettere relasjoner. Det gjelder spesielt 

for de som står uten ressurser til å betale for å samles med andre nær hjemmet. 

 

Forslag: Stavanger Arbeiderparti vil jobbe med å få landet en plan for bydelshus i 

inneværende periode.  

 

Begrunnelse: 2022 er frivillighetens år, og vi vil gjennom året få belyst hvor avgjørende 

frivillig innsats er for samfunnsutviklingen. Uten frivillige ville ikke Norge klart 

massevaksinering av befolkningen på den raske og effektive måten vi har vært vitne til. 

Frivilligheten styrker fellesskapet og den høye tilliten vi nyter godt av i den norske 

befolkningen. Det er avgjørende å legge til rette for slik innsats i kommunedelene. Eiganes 

og Våland kommunedel er altså den eneste kommunedelen som ikke har et slikt tilbud for 

innbyggere. 

 

Det setter kommunedelen i en utsatt posisjon i forhold til de andre. Lagarbeid blir krevende 

når man ikke har et naturlig sted for større samlinger uten å måtte betale for dette. Det 

gjelder spesielt for organisasjoner som er avgjørende for barn og unges levekår. Dette bør 

derfor være en viktig sak i en by som ønsker å være landets beste barneby. 

 

Frivillig innsats har ringvirkninger for økt mangfold og inkludering. Det er sårt behov for dette 

i en kommunedel hvor de uten store ressurser ikke har samme muligheter til å samles i 

større lag i store eneboliger og eiendommer. Dette skaper høy grad av ulikhet mellom barn i 

samme klasser og vennegjenger på skolen.  

 

Det er vår plikt å motarbeide dette for barn som vokser opp i Stavanger kommune, og det 

bør være en selvfølge at alle kommunedeler har sitt eget bydelshus. Spesielt gjelder det når 

alle de andre kommunedelene allerede har dette på plass. 

En mulighet er å se nærmere på arbeidet med Kunsthall Stavanger, hvor det er rom for 

bydelshus på taket ved støtte fra Stavanger kommune. Kanskje er det også rom for å se på 

muligheter for bydelshus i tilknytning til ny funksjon for Domkirkens sykehjem. 

 



 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 31   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

For å få flere kvalifiserte lærere i skolen, kreves det bedre karrieremuligheter etter endt utdanning 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Eiganes og Våland arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

“Flere faglige karriereveier i skolen kan gi dyktige lærere nye muligheter til profesjonell 

videreutvikling, samt bidra til at skolen oppleves som en vital og spennende arbeidsplass.” 

(St.meld. nr. 11 (2008-2009), s.35). 

Forslag: Stavanger Arbeiderparti ønsker å utrede konkrete karrieremuligheter etter endt utdanning 

for å beholde og rekruttere flere lærere til yrket. 

Eiganes og Våland arbeiderlag mener at flere karrieremuligheter i skolen vil føre til; 

● Økt rekruttering til yrket 

● Færre vil slutte i yrket og søke nye utfordringer for personlig utvikling og vekst 

● Bedre profesjonsfellesskap og nytenkning  

Begrunnelse: Tall fra 2019 (SSB) viser at 33 100 personer med skolerettet lærerutdanning har sitt 

hovedarbeidsforhold utenfor skoleverket. Funnene viser at yrket ikke er attraktivt nok. 

For lærere i dag er karrieremulighetene i skolen få (spesielt vertikal mobilitet, tittel/høyere lønn). 

Nye og flere karrieremuligheter må til for å bidra til at læreryrket blir mer attraktivt i fremtiden, slik 

søkertallene går opp, og skolene ikke står uten nok kvalifiserte søkere. 

Innenfor horisontal mobilitet kan nevnes teamledere, medlem i plangruppe, spesialpedagogisk 

rådgiver, You-rådgiver, studentveiledere, veiledere av nyansatte, verneombud, fagforeningsledere 

og lærerspesialister bl.a.   

Skal Arbeiderpartiet nå målene nedfelt i partiprogrammet om ‘å tilrettelegge for flere karriereveier 

for ansatte i skolen…….karriereutvikling og profesjonsfellesskap på skolen’, så trenger en mer 

konkrete tiltak bl.a. for ‘å rekruttere tilbake lærere som har forlatt yrket’. Det står videre at 

Arbeiderpartiet vil ‘igangsette en ny nasjonal rekrutteringskampanje til lærerutdanningen, særlig 

rettet mot menn’. Her må Arbeiderpartiet lære av erfaringene med lignende kampanjer, bl.a. 

GNIST i 2008-2009, som ikke nådde målene som var satt i forkant.  

Ønsker vi flere lærere i fremtidens skole, må vel attraktiviteten økes? 



Referanser:  

 

Arbeiderpartiets partiprogram 2021 - 2015 

https://res.cloudinary.com/arbeiderpartiet/image/upload/v1/ievv_filestore/c026d552300245c19306e
e41345b764f88183fbd93b84cb284899008282b1e37  

 

Stortingsmelding 11 (2008 - 2009) 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/stmeld-nr-11-2008-2009-/id544920/?ch=1  

Statistisk Sentralbyrå (2019) 

https://www.ssb.no/utdanning/artikler-og-publikasjoner/vel-1-av-3-med-skolerettet-laererutdanning-
er-ikke-i-skoleverket  
 

 

 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://res.cloudinary.com/arbeiderpartiet/image/upload/v1/ievv_filestore/c026d552300245c19306ee41345b764f88183fbd93b84cb284899008282b1e37
https://res.cloudinary.com/arbeiderpartiet/image/upload/v1/ievv_filestore/c026d552300245c19306ee41345b764f88183fbd93b84cb284899008282b1e37
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/stmeld-nr-11-2008-2009-/id544920/?ch=1
https://www.ssb.no/utdanning/artikler-og-publikasjoner/vel-1-av-3-med-skolerettet-laererutdanning-er-ikke-i-skoleverket
https://www.ssb.no/utdanning/artikler-og-publikasjoner/vel-1-av-3-med-skolerettet-laererutdanning-er-ikke-i-skoleverket


FORSLAG 32   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Åpne kirkerom for alle 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Eiganes og Våland arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Den Norske Kirke er ikke lengre del av staten, men det betyr ikke at kirkerommet har gått ut 

av det offentlige rom. Kirker konstituerer de eldste institusjoner vi har i samfunnet, og står 

sentral i vår historie og samfunnsutvikling. Hele befolkningen har bidratt til bygging og 

vedlikehold av kirkebygg, som gir en verdig ramme rundt viktige tradisjoner for overganger i 

livet. Det gir ikke lengre mening at kirkerommet skal være forbeholdt de som påroper seg å 

tro på en gud. 

Forslag: Stavanger Arbeiderparti vil jobbe for at alle kirker skal være åpne for dåps- og 

navnemarkeringer, konfirmasjoner, vielser og begravelser for ikke-troende. 

Begrunnelse: Den Norske Kirke er opptatt av respekt og toleranse for trosfrihet. Samtidig er 

kirkerommet avstengt for ikke-troende når det gjelder de mest betydningsfulle seremonier hele 

befolkningen har i storsamfunnet, som dåp og navnefest, konfirmasjon, vielse og begravelse.  

Ikke-troende må benytte seg av såkalte livssynsnøytrale bygg for sine seremonier. Disse er ofte 

ikke tilgjengelige i tilstrekkelig omfang eller i noen tilfeller verdige nok for anledningen. De aller 

fleste ikke-troende ønsker seg verdige rammer for disse seremoniene og overgangene i livet. Som 

noen av samfunnets mest høyverdige bygg står de også for en kulturarv som mange, også ikke-

troende, er svært stolte av.  

Når kirkene er betalt av befolkningen gjennom hundrevis av år, gir det ikke mening at de skal være 

adskilt fra befolkningen i sitt bruk. Befolkningen betaler for bygging og vedlikehold av kirkerommet. 

Det strider derfor mot et prinsipp om rettferdighet at ikke-troende skal skyves ut i kulden for viktige 

seremonier. Vi lever i et av verdens mest sekulære samfunn, og problemstillingen er høyaktuell. 

Ellers i hverdagen er kirkerommet åpent, og det stilles ikke spørsmål ved din inngang om du tror.  

Da gir det heller ikke mening at dette spørsmålet blir stilt ved andre anledninger. De som ikke har 

en religiøs tro eller overbevisning har også rett på høyverdige rammer rundt sine livsoverganger.  

Vi blir flere og flere i befolkningen, og vi må bruke alle offentlige rom smartere. Det er naturlig at 

også bruken av kirkerommet er del av denne debatten. Vi kan ikke la de flotteste, mest påkostede 

byggene vi har, betalt av folket, være forbeholdt en eneste religion. 



Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 33   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Flere grønne lunger og beplantning 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Eiganes og Våland arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Mange sentrumsnære gater, spesielt på Vestre Platå, Bergeland og Våland, består utelukkende av 

asfalt, uten noen form for beplantning. Slike gater oppleves kalde og svært lite trivelige, samt de er 

ekstra utsatt for luft- og støyforurensning grunnet trafikk. 

Planter og trær bidrar til bedre luftkvalitet, overvannshåndtering, skjerming, skygge og nedkjøling, 

karbonlagring, er habitat for biomangfold og mer. 

Forslag: Stavanger Arbeiderparti vil øke budsjettet for beplantning i sentrumsnære gater og 

etablering av grønne lunger hvor dette er mulig. 

Begrunnelse: Vi trenger flere grønne lunger i byene og dette tiltaket vil bidra i den retningen. 

Økt beplanting av gress, planter og trær vil føre til; 

● Økt trivsel for alle som både bor og besøker sentrumsnære områder. 

● Flere mennesker, både voksne med og uten barn, ønsker å bosette seg nærmere 

sentrum.  

● På sikt minske sosiale forskjeller i sentrumsnære områder som bemerker seg i 

negativ forstand på levekårsundersøkelser. 

● Rekreasjonsmuligheter for både barn, voksne og eldre. 

● En vakrere og renere by hvor folk ønsker å være. 

Referanser:  

Partiprogram Stavanger Arbeiderparti 2019 -2023 
https://docs.wixstatic.com/ugd/67bf6c_368e0e7dd4ee4b159ea7b75e05dc26d0.pdf  

 

Levekårsundersøkelsen 2019 

https://public.tableau.com/app/profile/stavanger.statistikken/viz/Levekrsunderskelsen2018/Innhol

d  

 

 

https://docs.wixstatic.com/ugd/67bf6c_368e0e7dd4ee4b159ea7b75e05dc26d0.pdf
https://public.tableau.com/app/profile/stavanger.statistikken/viz/Levekrsunderskelsen2018/Innhold
https://public.tableau.com/app/profile/stavanger.statistikken/viz/Levekrsunderskelsen2018/Innhold


Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 34   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Pride- fotgjengerfelt 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Eiganes og Våland arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Som en fremoverlent og multikulturell by med plass til alle, uavhengig av kjønn, alder, 

religion, livssyn, etnisitet eller seksuell orientering, bør Stavanger gå foran og vise vei for 

andre byer i Norge. 

Forslag: Stavanger Arbeiderparti ønsker å male fotgjengerfeltet i Øvre Holmegate/Kirkegata eller 

selve veikrysset Øvre Holmegate/Kirkegata med Pride-flagget. 

Begrunnelse: Et veikryss eller fotgjengerfelt i Pride-farger er vanlig å se i byer i andre land, men i 

Norge er det bare Universitetet i Agder som foreløpig har vist vilje til å synliggjøre institusjonens 

holdninger til LGBTQ+ personer. Her må Stavanger følge etter og vise hvilke verdier som er 

gjeldende i byen vår og at vi arbeider for likestilling og mot alle former for diskriminering på 

bakgrunn av kjønn og seksualitet. 

Synliggjøring av Pride-flagget i gaten fører til; 

● Synliggjøring av mangfoldet i vår fantastiske by. 

● Synliggjøring av hvilke verdier Stavanger står for. 

● Viser barn, ungdom og voksne, både lokale og tilreisende, at det er trygt å være seg 

selv i byen vår. 

● Bidrar til at Fargegata blir enda mer fargerik og at det er plass for alle. 

Referanser:  

Universitetet i Agder 

https://www.uia.no/nyheter/fargerik-fotgjengerovergang-aapnet  

 

Fædrelandsvennen 

https://www.fvn.no/krsby/i/pL4WBG/norges-foerste-pride-gangfelt-i-kristiansand  

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

Oversendes kommunestyregruppen  

https://www.uia.no/nyheter/fargerik-fotgjengerovergang-aapnet
https://www.fvn.no/krsby/i/pL4WBG/norges-foerste-pride-gangfelt-i-kristiansand


FORSLAG 35   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Trafikksikkerhet på Vestre Platå 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Eiganes og Våland arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Trafikksikkerhet handler om å kunne bevege seg trygt i sitt lokalmiljø, enten man er 

fotgjenger, syklist eller bilist – barn, ungdom eller voksen. 

Forslag: Stavanger Arbeiderparti ønsker å gjøre Wessels gate, mellom Eiganesveien og 

Madlaveien, om til 30-sone og øke antall fartsdumper. 

Begrunnelse: Omgjøring av Wessels gate til 30-sone med flere fartsdumper og 

innsnevringer mellom Eiganesveien og Madlaveien vil føre til; 

● Økt trafikksikkerhet, spesielt for myke trafikanter. 

● Tryggere nærmiljø som igjen kan bidra til at flere, både voksne med og uten barn, 

ønsker å bosette seg nærmere sentrum.  

● Mulighet for økt beplantning som igjen bidrar til trivsel og en grønnere by. 

Fokuset vårt er å skape et attraktivt, trygt og mest mulig bilfritt miljø i sentrumsområdene.  

Wessels gate er i dag en meget trafikkert gate hvor fartsgrensen er 40 km/t. Det burde 

selvsagt være nok med fartsskilt, men veien er så bred og tilrettelagt for høy fart at bilistene 

i stor grad virker å tro det er høyere fartsgrense. Dette er til stor fare for både andre kjøretøy 

og kryssende myke trafikanter. Gaten er i dag forkjørsvei, men det er ikke nok at statistikken 

tilsier at det skjer færre ulykker grunnet dette.  

Trafikkmønsteret har endret seg til det verre etter omleggingen. Situasjonen har heller ikke 

blitt bedre etter at de elektriske sparkesyklene gjorde sin entre i bybildet. Ett liv tapt er ett for 

mye.  

Fra Trafikksikkerhetsplanen; Det er registrert 87 ulykker i kommunedelen, de fleste av dem i 

sentrumsområdet og på fylkesveinettet. To dødsulykker er registrert på det kommunale vegnettet, 

hvor de drepte har vært en fotgjenger og en bilist. Det er også registrert en ulykke i sentrum, der 

en fotgjenger ble meget alvorlig skadd.  

Referanser:  

https://www.stavanger.kommune.no/vei-og-trafikk/trafikksikkerhet/trafikksikkerhetsplan/#12222 

https://www.stavanger.kommune.no/vei-og-trafikk/trafikksikkerhet/trafikksikkerhetsplan/#12222


Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 36   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

 

Høyere rekkverk på Stavanger Bybrua. 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Øyane Arbeiderlag 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

Rogaland Fylkeskommune må sørge for at Statens Vegvesen for fortgang i montering av høyt rekkverk på 

Stavanger Bybru. I tråd med tidligere vedtak 

 

BEGRUNNELSE: 

Har fått henvendelse fra et medlem i Mental helse som ba om at en må se på muligheten for å gjøre 

rekkverket på bybroa høyer. Begrunnelsen er at det er personer som hopper fra brua. Ved å gjøre 

rekkverket høyere kan en forhåpentligvis hindre noen å hoppe. Personen mente at bybrua var spesielt 

utsatt, da det har lavt rekkverk, og det er lett å komme over. Med et høyere rekkverk kan en forhåpentligvis 

hindre impulshandlinger. 

 

 

 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes Rogaland AP sin fylkestingsgruppe 

 

 

 



FORSLAG 37   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

 

Thorium basert mini kjernekraftverk i Rogaland 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Øyane Arbeiderlag 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

Rogaland Arbeiderparti tar initiativ til at det på nasjonalt nivå settes ned et utvalg som utreder grunnlaget 

for Thoriumbasert kjernekraftverk. 

 

BEGRUNNELSE: 

Problem:  

• Vannkraft, vindmøller, bølgekraft og sol er ikke nok stabil og miljøvennlig kraftproduksjon. 

• Moderne Kjernekraft er 100 % sikker.  

• Kjernekraft har tilnærmet null utslipp til luft.  

• Thorium basert kjernekraft kan benytte avfall fra tidligere generasjoners kjerneavfall og minimere   

               halveringstid (den tiden det er farlig) til minimale volumer og kort tidshorisont. 

•  Norge har mye Thorium. Nome i Telemark har en av Verdens største forekomster.  

• Vi kan få Bill Gates med på laget.  

• Norsk kjernekraft kompetanse er i ferd med å raseres. 

• AP er aktiv i debatten, men for lite proaktive i energipolitiske fremtidsvyer. 

 

Løsninger på veien:  

Sakte, men sikkert vil olje og gass reduseres i produserbare volumer de neste 100 årene.  

Folk liker ikke naturinngrep ifm vannkraft, vindkraft, eller vindmøller til havs. Det blir konkurranse om 

fiskefeltene.  

Norge hadde verdensledende kjernekraft kompetanse med IFE i mange tiår, noe som er i ferd med å 

forsvinne nå. Moderne, Thorium basert kjernekraft er sikker og ren, og kan skaleres i størrelser.  



 

AP bør støtte denne kompetansen, øke verdien og tilgjengelighet til kraft for kraftkrevende industri.  

 

Vi trenger fremtidsorienterte programposter i tillegg til et konsentrert breddeprogram for å vise igjen og ha 

initiativet i samfunnsdebatten og energiløsninger.  

 

 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

 

(Ses i sammenheng med forslag 6 – Kjernekraft) 

 

Oversendes årsmøtet i Rogaland Arbeiderparti 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 38   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

 

Lover og forskrifter som hindrer «det grønne skifte». 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Øyane Arbeiderlag 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

Det tas en systematisk gjennomgang for å rydde opp i hindringer for «det grønne skifte». 

 

 

BEGRUNNELSE: 

På en del områder er det forskrifter, skatteregler eller lover som er til hinder for «det grønne skifte». 

Dersom et borettslag ønsker å investere i solceller blir ikke dette lønnsomt på grunn av retningslinjer fra 

myndighetene. Det er nå et krav at hver leilighet skal ha egen måler. Tidligere kunne borettslagene kjøpe 

kraft på fellesmåler og ha seriemålet for hver boenhetene. Nå er ikke dette tillatt med begrunnelse at hver 

enkelt selv skal kunne velge strømleverandør. Dette betyr alle at boenhetene må betale målerleie og 

nettleie til nettselskapene dersom de produserer egen strøm fra solceller på tak. 

Ved modernisering av eldre kraftverk er det et skattesystem som gjør dette lite lønnsomt eller ulønnsomt. 

Bygger en vindmøller blir dette subsidiert. 

 

 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 

 

 



FORSLAG 39   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Norge og NATO 
 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Stavanger Sosialdemokratiske Forening (SSF) v/Kian Reme 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Forslag: 
1. Norsk basepolitikk må fortsatt innebære at det ikke skal være stasjonert utenlandske tropper på 
norsk jord i fredstid, og at ingen atomvåpen skal bringes inn til Norge. 
2. Norge må slutte seg til konvensjonen mot atomvåpen, og vil må arbeide for at flere NATO-land 
slutter seg til. 
3. De russiske provokasjonene mot Ukraina og annekteringen av Krim-halvøya fordømmes. Norge 
må ta initiativ til at opptrappingen av konflikten mellom Russland og NATO stanses, og at alle 
konfliktspørsmål søkes løst gjennom forhandlinger. Europarådet og OSSE bør spille en nøkkelrolle 
for å oppnå nedrustning og politiske resultater basert på folkeretten. 
4. Norge må arbeide for at NATO ikke deltar med militære operasjoner utenfor alliansens naturlige 
operasjonsområde, med mindre slike operasjoner er forankret gjennom vedtak i Sikkerhetsrådet. 
NATO må forsterke sitt engasjement for rustningskontroll og avspenning.» 
 
Begrunnelse: 
Det er stor grunn til bekymring for den pågående opprustningen og økt konflikt mellom NATO og 
Russland. Provokasjoner, annektering og styrkeoppbygging på begge sider skaper en ny kald krig, 
med betydelig risiko for krigshandlinger. 
 
Norge har en viktig plass i NATO-samarbeidet. Dette alliansesamarbeidet må fortsette, og må 
bidra til et troverdig forsvar av landets grenser. Helt siden Norge sluttet seg til NATO har Norge 
samtidig arbeidet for nedrustning og avspenning. Basepolitikken tok utgangspunkt i at ingen 
utenlandske tropper skulle være permanent stasjonert i Norge i fredstid. Denne politikken bidro til 
avspenning. I de siste årene ser vi at denne politikken gradvis har blitt avviklet. Denne endringen 
har skjedd uten at det er gjennomført en grundig debatt. Vi ser ingen grunn til at Norge ikke lenger 
skal gi dette bidraget til nedrustning av avspenning. 
 
Norsk tilslutning til konvensjonen mot atomvåpen vil være i tråd med denne doble tilnærmingen i 
forsvarspolitikken: Militær styrke gjennom NATO og systematisk arbeid for nedrustning og 
avspenning. Konvensjonen mot atomvåpen tar utgangspunkt i at noen våpentyper ikke er 
akseptable, blant annet fordi det sivile skadeomfanget er omfattende. Derfor er det et riktig 
prinsipp at det internasjonale samfunnet forbyr biologiske og kjemiske våpen. Det samme 
prinsippet må gjøres gjeldende for atomvåpen. 



 
Russlands annektering av Krim-halvøya og andre provokasjoner mot Ukraina må fordømmes. Den 
internasjonale innsatsen for avspenning må basere seg på folkeretten og på forhandlinger 
gjennom Europarådet og OSSE, og ikke gjennom NATOs provoserende styrkeoppbygging.  
 
Spenningene mellom Kina og USA i Stillehavsområdet har tiltatt. Også her må Norge arbeide for 
forhandlinger basert på folkeretten, samtidig som Norge må være klare i menneskerettsspørsmål i 
dialogen med Kina. NATOs avtalte operasjonsområde er knyttet til militært forsvar av 
medlemslandene, og må ikke utvides til Stillehavet eller andre verdensregioner, med mindre det 
foreligger et klart mandat i Sikkerhetsrådet med forespørsel om deltakelse i FN-oppdrag. 
 
(Vedtak årsmøte SSF 18. januar 2022: 
Uttalelsen vedtas og oversendes SAPs årsmøte, sentralstyret og stortingsgruppa.) 

 

 

 

Styrets flertallsinnstilling: Forslaget, med unntak av punkt 2 og avsnitt 3, 

vedtas 

(9 stemmer) 

Styrets mindretallsinnstilling: Forslaget vedtas 

(3 stemmer) 

 

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 40   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

En ny flyktning- og asylpolitikk 
 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Stavanger Sosialdemokratiske Forening (SSF) v/Marianne Aarre 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Forslag: 

«SSF’s årsmøte ber Arbeiderpartiet lokalt og sentralt om å utvikle en ny flyktning- og asylpolitikk basert på 

raushet, humanitet, rettferdighet og solidaritet». 

Begrunnelse: 

På grunn av pandemien og den nåværende flyktningpolitikken i Norge er oppmerksomheten og den 

politiske debatten på dette politikkområdet mindre oppe i media enn den har vært.  Samtidig finnes det 

fortsatt enorme mengder flyktninger- og asylsøkere rundt om i verden som trenger beskyttelse. Mennesker 

som er i en presset og fortvilet situasjon blir fortsatt utnyttet på det groveste av menneskesmuglere og som 

brikker i et storpolitisk spill, f.eks. i Hviterussland i oktober/november 2021, på de greske øyene der 

tusenvis av flyktninger sitter fast i spillet mellom EU og Tyrkia, og ellers bl.a. i en av verdens største 

migrantruter mellom Afrika og Saudi-Arabia. I Norge dukker det opp historier i media som viser at dagens 

flyktning- og asylpolitikk gjør at familier blir splittet og mødre må reise ut av landet mens spedbarn og 

babyer blir igjen.   

Samtidig er det flere kommuner i Norge som etterspør flyktninger for å opprettholde et allerede etablert 

tilbud innenfor mottak og integrering og sikre egen sysselsetting.   

 I Hurdalsplattformen legges det i kapittelet om Innvandring og integrering vekt på:» En rettferdig 

innvandringspolitikk».  Plattformen sier at retten til å søke asyl og beskyttelse fra forfølgelse er en 

grunnleggende menneskerettighet, og at norsk migrasjonspolitikk skal være forutsigbar og ansvarlig, Det 

skal legges stor vekt på stabilitet og kontinuitet, basert på brede forlik.   Det framheves rettferdighet i 

asylordningen og at FNs kvoteflyktning system er den tryggeste og mest rettferdige ordningen for å sikre 

mottak av mennesker med behov for beskyttelse, og at nivået på kvoteflyktninger må sees i sammenheng 

med nivået på asylankomster.  

Mye i Hurdalsplattformen er bra, men vi i SSF mener at Hurdalsplattformen ikke går langt nok for å åpne for 

en human praktisering av flyktnings- og asylpolitikk i tråd med menneskerettighetene. Vi mener at 

plattformen ikke ivaretar Norges evne til å vise raushet, humanitet eller solidaritet overfor flyktninger og 

asylsøkere som ønsker å komme til Norge.  Vi i SSF vil understreke at partiets store ideologiske og 

samfunnsbyggende prosjekt gjennom hele partiets historie har handlet om å inkludere: Arbeiderklassen ble 

i samarbeid med fagbevegelsen løftet inn i det demokratiske samfunnet. Likestilling mellom menn og 

kvinner har vært og er en av partiets fanesaker. Arbeiderpartiet har også gått foran i kampen for likestilling 



og inkludering av folk med ulik seksuell orientering. Vi mener at flyktning- og asylpolitikken som den nå er, 

formulert i Hurdalsplattformen og som den nå derfor blir praktisert, ikke er preget av partiets verdier. Vi i 

SSF vil derfor at Arbeiderpartiet i større grad tar inn i sin flyktninge- og asylpolitikk raushet, humanitet og 

solidaritet i tillegg til rettferdighet som et grunnlag for sin asyl- og flyktningpolitikk.  Dette vil kunne få store 

positive konsekvenser i praktisk politikk for de som faktisk trenger det. 

(Vedtak årsmøte SSF 18. januar 2022: 
Uttalelsen vedtas og oversendes SAPs årsmøte, sentralstyret og stortingsgruppa.) 
 

 

 

Styrets flertallsinnstilling: Forslaget avvises 

(7 stemmer) 

Styret er av den oppfatning at Arbeiderpartiets og regjeringens asyl- og 

flyktningspolitikk i dag er human, raus og rettferdig. Dette basert på det 

asyl- og flyktningepolitiske manifestet som ble vedtatt på landsmøtet i 

2019, og Hurdalsplattformen. 

 

Styrets mindretalls innstilling: Forslaget vedtas  

(5 stemmer) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 41   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Forsøksordning der Husbanken kausjonerer for unge 
boligkjøpere 
 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Stavanger Sosialdemokratiske Forening (SSF) v/Knut Redalen 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Forsøksordning der Husbanken kausjonerer for unge boligkjøpere 
Stavanger sosialdemokratiske forening foreslår at Stavanger kommune forsøker å etablere en ordning som 
gjør at for eksempel Husbanken kausjonerer for unge boligkjøpere, etablert som en type obligasjon. Det må 
ligge i kortene at obligasjoner gjøres om til et lån på sikt. Forslaget utredes i tillegg til den politiske 
plattformens prioriteringer når det gjelder etablererboliger.  
 
Bakgrunn for forslaget: 
Den største utfordringen for unge som skal inn på arbeidsmarkedet er egenkapitalkravet, betalingsevnen er 
som regel på plass. I tillegg kan man ikke låne mer enn 5 ganger inntekt inkl. eventuelt studielån, billån, etc. 
(Hvis du som sykepleier f eks tjener 450 000 i året, så kan du låne 2 250 000 fratrukket eventuelt studielån 
m.m.) 
 
Sosial boligpolitikk lokalt: 
Flertallsstyret i Stavanger skriver i sin politiske plattform at de vil 
«Vurdere endring av krav om bostedstid og førstegangseierskap når det gjelder etablererboliger, og utrede 
nye boligfinansieringsløsninger for både unge og eldre, inkludert leie-for-eie» 
https://stavanger.arbeiderpartiet.no/nyheter/den-politiske-plattformen/ 
 
Sosial boligpolitikk nasjonalt. 
«Den nasjonale strategien for den sosiale boligpolitikken (2021 – 2024) samler og målretter den offentlige 
innsatsen overfor vanskeligstilte på boligmarkedet. 
Kommunene har hovedansvaret for å hjelpe vanskeligstilte på boligmarkedet. Det er også kommunene som 
skal legge til rette for en lokal boligpolitikk med rom for alle. Dette er et ansvar som regjeringen foreslår å 
klargjøre i en ny boligsosial lov. 
 
Samtidig vet vi at dette er et komplekst område med store lokale variasjoner. Kommunene har valgt å 
organisere arbeidet ulikt, og ofte krever de godeløsningene utstrakt samarbeid også innad i kommunen. 
Husbanken er statens viktigste virkemiddel for å støtte opp om kommunenes arbeid, og en 
samarbeidspartner som mange kommuner velger å benytte seg av.» 
https://www.regjeringen.no/no/tema/plan-bygg-og-eiendom/boligmarkedet/boligsosial-
strategi/id2786896/  
 

(Vedtak årsmøte SSF 18. januar 2022: 

https://stavanger.arbeiderpartiet.no/nyheter/den-politiske-plattformen/
https://www.regjeringen.no/no/tema/plan-bygg-og-eiendom/boligmarkedet/boligsosial-strategi/id2786896/
https://www.regjeringen.no/no/tema/plan-bygg-og-eiendom/boligmarkedet/boligsosial-strategi/id2786896/


Uttalelsen vedtas med kommentarene fra årsmøtet og oversendes SAPs årsmøte, sentralstyret og 
stortingsgruppa.) 
 
 

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 42   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Ordningar for gate-lading av elbilar i trehusbyen 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Storhaug arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Veglova §32 må endrast – ordningar for gate-lading av elbilar i trehusbyen 

Forslag til vedtak: Arbeiderpartiet arbeider for ein endring i veglova §32, der kommunane i større grad kan 

finne løysingar for å tillate grunneigarar å leggje ladekabel over fortau, så fremt slikt skjer med omsyn til 

mjuke trafikkantar. 

Utgreiing: 

I store delar av Stavanger er gateparkering vanleg og forventa, og det skapar utfordringar når me skal gå 

over frå fossile til elektriske bilar med heimelading. Stadig fleire elbileigarar i Stavanger ladar no bilen ved å 

trekkje ein ladekabel over fortauet, i mangel av fungerande kvardagslademoglegheiter. Det er ikkje i tråd 

med loven, men det vert ikkje handheva. 

Tidlegare har Stavanger vedteke å leggje til rette for lading av elbil i lyktestolpar og det er ladepunkter i 

Kyviks vei og Olav Kyrres gate, og andre prosjekter er på veg. Men ein er ikkje kome langt, og det er over to 

år sidan dei første ladingane i lyktestolper tok til. Som resultat sitter bileigarane i trehusbyen mellom 

barken og veden – enten hald ein fram med å eige fossilbil, elles så kan ein ha ein elbil ein ikkje får lada på 

lovleg vis heime. Det er ikkje bra for verken bileigarar eller bymiljø.  

Loven må endrast slik at Stavanger kommune og andre kommunar kan finne fungerande og 

kostnadseffektive mellombels løysingar på ladesituasjonen, slik at manglande gatelading ikkje vert ein 

barriere for overgangen frå fossile til elektriske køyretøy. Slike løysingar må ha klare retningslinjer slik at dei 

ikkje kjem i vegen for mjuke trafikkantar. Ladekablar må leggast slik at dei kan lett rullast over med 

rullestol, som for eksempel i ein kabelkanal som er tilpassa formålet.  

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  



FORSLAG 43   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Legg om støtteordningane i Enova 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Storhaug arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Legg om støtteordningane i Enova 

Forslag til vedtak: Enovas støtteordningar må leggjast om slik at dei kan nyttast av vanlege private søkjarar 

og gje føreseielege og meir fleksible støtteordningar til næringssøkjarar.  

Utgreiing: 

I 2021 klarte ikkje Enova bruke heile minimumsbeløpet som skulle nyttast til privatkundar, og satt att med 

nesten 100 millionar av 250 millionar. Systemet premierar dei med mest ressursar ved å ha krav om store 

og omfattande tiltak for å kunne få støtte. Støtteordningane må også kunne treffe vanlege folk, ikkje berre 

dei med ressursar til å gjere store og kostbare tiltak i sin bustad. 

Stavanger, særleg dei meir sentrale bydelane, er prega av eldre, energiineffektive trehus. Energisparande 

tiltak er gode investeringar i privatøkonomien, og ved å gjere Enova-midlar meir tilgjengeleg for private ved 

f.eks å opne for å støtte mindre tiltak vil det komme fleire vanlege folk til gode. 

For deler av næringslivet, som f.eks veksthusnæringa, opplevast enova-midlane som ein tungrodd og 

firkanta støtteordning. Ein brukar betydeleg med tid og ressursar for å hente ut moderate beløp til 

energieffektivisering, og viss tiltaka ikkje passar til rigide krav er det umogleg å få støtte. Enova vil ha godt 

av ein omlegging til meir fleksible ordningar, slik at eitt breiare spekter av tiltak kan få støtte.  

 

Vedtak frå årsmøtet: 

Forslaget vedtas, og oversendes årsmøtet i Stavanger Arbeiderparti. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes årsmøtet Rogaland AP, stortingsgruppen og olje- og energi 

departementet 



FORSLAG 44   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Tidelingsmodell for skolane i Stavanger. 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Rennesøy Arbeiderlag 

 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

 

Rennesøy arbeidarlag viser til vedtak i kommunestyret i sak 7/21 og til vedtak i Utval for oppvekst 

og utdanning i sak 23/21 om oppfølging av kommunestyret sitt vedtak. Rennesøy arbeidarlag krev 

at arbeidet med evalueringa blir gjennomført slik at ny modell kan behandlast politisk seinast i april 

2022 og få verknad frå og med skoleåret 2022/2023. 

 

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 

 

 

 



FORSLAG 45   ÅRSMØTE 2022     

 

SAK / FORSLAG: 

ØYFAST – Fastlandssamband for dei øyane i kommunedelen Finnøy, som ikkje allereie har det 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Finnøy Arbeiderlag 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

 

Stortinget har vedteke gode ordningar for såkalla ferje avløysnings midlar. Det vil seia at nåverdien av 

framtidige innsparte tilskottsbeløp til ferjedrift kan nyttast til finaniering av bru- og tunnel prosjekter for øy- 

og fjordsamfunn. Ein ser føre seg at slike midlar langt på veg kan finansiera øyfast.  

Finnøy Arbeiderlag meiner at på dette grunnlaget bør øyfast-prosjektet greiast ut.  

Ber om at Stavanger kommune og Rogaland fylke hjelper til med å få prosjektet vurdert miljømessig og 

økonomisk. 

 

 

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen og Rogaland Arbeiderparti 

fylkestingsgruppe 

 

 

 

 



FORSLAG 46   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

En tredje boligsektor for rimeligere boliger 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Anders Fjelland Bentsen og Sissel B Fuglestad 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

 
Forslag: 
 
Økende boligpriser i storbyene gjør at mange ikke greier å etablere seg i boligmarkedet. 
Arbeiderpartiet ønsker en mer sosial boligbygging og vil utrede etablering av en tredje 
boligsektor med rimelige utleieboliger. Som virkemiddel bør man også i planlovgivningen 
pålegge utbygger å avsette arealer for rimelige boliger, slik som i England og Danmark. 
 
Bakgrunn: 
 
Leiemarkedet i Norge er stort sett lite profesjonalisert og består for det meste av private utleiere. For de 
fleste oppleves ikke leiemarkedet som et relevant eller trygt alternativ til det å eie en egen bolig. Dette til 
forskjell fra våre naboland og Europa for øvrig. 
 
En tredje boligsektor, på linje med f.eks. «allmenne boliger» i Danmark, vil kunne tilby leieboliger som 
ligger mellom det kommersielle markedet og de kommunale boligtilbudene for vanskeligstilte. Fordelen er 
trygge og rimelige boliger og bedre sosial miks i byene. En profesjonalisering av leiesektoren vil være til 
fordel for leietakerne. 
 
Siden 1980-tallet har det offentlige ført en passiv boligpolitikk i Norge. Etablering av en boligsektor med 
rimelige utleieboliger for vanlig folk, forutsetter nye juridiske og økonomiske virkemidler fra Statens side. 
 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes årsmøtet i Rogaland Ap, kommunestyregruppen, 

stortingsgruppen  



FORSLAG 47   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Forslag: Stavanger Arbeiderparti ber regjeringen om å legge nasjonalt senter for yrkesfag til Rogaland og 

Stavanger-regionen. 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Charlotte Sørås 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

I Hurdalsplattformen kommer det fram at regjeringen vil opprette et nasjonalt senter for yrkesfag. Ifølge 

Statistisk sentralbyrå vil det fram mot 2035 mangle nesten 90.000 fagarbeidere i Norge. Vi trenger å 

utdanne flere fagarbeidere i Norge og det må skje med et nasjonalt overblikk. Yrkesfagopplæringen 

fragmenteres og synker i status. Det er en problemstilling vi deler med mange andre europeiske land. Det 

haster med en skikkelig overordnet gjennomgang og strategisk langsiktig utvikling av denne opplæringen. 

Derfor er regjeringens kraftfulle satsing på yrkesfag så viktig. Planen om å etablere et nasjonalt senter for 

yrkesfag slik mange andre europeiske land har gjort, er et tiltak som kan sikre den kompetansen landet vårt 

trenger i mange år framover.  

Det er fylkeskommunene som er sekretariat for yrkesopplæringsnemndene som består av politikere og 

representanter fra partene og bedriftene.  

Rogaland har i mange år vært lærefylke nummer en i landet med 83% av elever som gjennomfører sin 

opplæring i videregående skole. Rogaland er dermed best i landet av alle fylkene. Også sist år har fylket hatt 

økning i gjennomføring av både studiespesialiserende og yrkesfag. Samarbeidet mellom partene i y-

nemnda har sørget for en god dimensjonering slik at bedriftene får den kompetansen de har behov for.  

Rogaland sine seriøsitetsbestemmelser med krav til antallet lærlinger og fagarbeidere i offentlige 

anskaffelser blir brukt som et eksempel for utarbeiding av retningslinjer for dette nasjonalt. Det sees på 

pilotering av en læreplassgaranti over hele landet, og flere kommuner i Rogaland har meldt seg.  

Alt dette lover godt for yrkesfagenes framtidige rekruttering. Med sin sterke vilje, kunnskap og erfaring om 

yrkesfag, er Rogaland og Stavanger-regionen den naturlige lokalisering av et nasjonalt senter for yrkesfag. 

Fakta om saken: 

Fag- og yrkesopplæringen er i dag forvaltet av trepartssamarbeidet. Utdanningsdirektoratet er sekretariat 

for Samarbeidsrådet for yrkesopplæring (SRY) og de faglige rådene som forvalter nær 200 læreplaner. 

Fylkeskommunene er sekretariat for yrkesopplæringsnemndene. Forskning må hentes inn utenfra på 

oppdrag, og det finnes få forskningsmiljøer på yrkesfag.  

 



Styrets innstilling: Forlaget vedtas 

  

Oversendes kunnskapsdepartementet og stortingsgruppen   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 48   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Støtte til Blå Kors Kompassets arbeid 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Charlotte Sørås og Ingvill Moen Hovlund 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag:  Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

 

Barn og unge har betalt den høyeste prisen for nedstengingen av samfunnet. Mange har 

sittet isolert og alene gjennom lange perioder uten fysisk sosial kontakt. Flere har skrudd på 

varsellamper om barn og unges levekår i pandemien.  

Forslag: Stavanger Arbeiderparti vil på lik linje med Trondheim og Bergen kommuner støtte Blå 

Kors Kompasset med en hel stilling og gå i dialog med organisasjonen om lokalisering av tilbudet. 

Støtten gis i første omgang for to år, med en evaluering av resultater etter endt periode. Dette er et 

av de få lavterskeltilbud vi har for ungdom som sliter psykisk i dag. Vi har ikke flere ungdom enn vi 

må ha, og vi har ikke råd til å miste en eneste av dem ut av arbeid, utdanning og sosiale nettverk.  

Begrunnelse: Blå Kors Kompasset er et fleksibelt terapitilbud som skal hjelpe ungdom over 

kneiken når de står fast etter en krevende barndom. De som får hjelp her, har vokst opp med 

foreldre med rusproblemer, men har allikevel klart seg godt nok til å komme seg videre i livet. De 

bør ikke straffes for å ha klart seg så godt, med å ikke få hjelp når de trenger det.  

Dette er et lavterskeltilbud som er tilgjengelig for alle som oppsøker dem, inntil kapasiteten er brukt 

opp. Den er brukt opp for lenge siden, og behovet for hjelp er stadig økende.  

I pandemiårene har behovet doblet seg blant ungdom. Vi vet at det er mange som sliter med 

rusmisbruk og psykiske lidelser. Det er store mørketall på dette, og bekymringen er at vi vet 

utfordringer i enkeltfamilier forsterkes når samfunnet stenger ned. 

Samtidig, i en periode hvor behovet øker mest, reduseres støtten fra enkelte kommuner. 

Det er en bekymringsverdig utvikling. Ungdommer fra Stavanger kommune er i overkant av 

de som oppsøker tilbudet i Rogaland. Derfor må Stavanger, på lik linje med Bergen og 

Trondheim, støtte dette tilbudet med en hel stilling og gjerne med å se på en bedre 

lokalisering av tilbudet som muliggjør hjelp for flere ungdommer. Referanser:  

 

https://www.blakors.no/kompasset/ 
 



 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

  

Oversendes kommunestyregruppen  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 49   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Forslag: Stavanger Arbeiderparti vil jobbe for å sikre at kollektivtraseen mellom Jåttåvågen og Nye 
Stavanger Universitetssykehus blir finansiert i revidert statsbudsjett 
 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Dag Mossige og Charlotte Sørås 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

 

VEDTAK: 

 

BEGRUNNELSE: Kollektivtrasé mellom Jåttåvågen og Nye Stavanger Universitetssykehus/Universitetet i 
Stavanger er ett av prosjektene i Bymiljøpakkens portefølje. Prosjektet er et rekkefølgekrav til SUS.  
 
I tillegg til å være kollektivtrasé til det nye sykehuset, skal traseen være vei for utrykningskjøretøy. 
Prosjektet inneholder også en snarvei som bedrer fremkommeligheten for utrykningskjøretøy.  
 
Prosjektet ble gitt følgende omtale i Byvekstavtalen for Nord-Jæren 2019-2029: «Stavanger 
Universitetssjukehus er besluttet lagt til Ullandhaug. Det er en stor, statlig virksomhet som utløser et 
behov/rekkefølgetiltak for at busstraseen mellom Ullandhaug og Jåttåvågen må være ferdigstilt i 2023. De 
lokale partene mener at økte midler til gang-, sykkel- og kollektivtiltak på post 30 sammenlignet med 
byvekstavtalen 2017-2023 (fra 1300 mill. kr til 2.600 mill. kr) skal benyttes til å ferdigstille busstrassen innen 
åpningen av nytt sykehus i 2023. De statlige midlene må eventuelt forskutteres med bompenger.» 
 
Prosjektet må ha oppstart i 2022 for å kunne være klar til Nye SUS åpner. SUS, ved administrerende 
direktør, har uttalt følgende:  
 
«Dersom dette anlegget ikke igangsettes etter planen i 2022, vil ikke kollektivaksen være klar til Nye SUS 
åpner i 2024. Første byggetrinn av Nye SUS er per nå landets største byggeprosjekt, og kollektivaksen 
mellom Jåttå og universitetsområdet er som kjent et rekkefølgekrav til prosjektet. Nye SUS skal gi 
spesialisthelsetjenester til befolkningen i de 15 kommunene i Sør-Rogaland. SUS er også en av regionens 
største arbeidsplasser. Å sikre god kollektiv framkommelighet er helt avgjørende for at vi skal kunne drifte 
sykehuset på en god måte for både pasienter og pårørende, og for våre medarbeidere.» 
 
Det vil ikke være tilstrekkelig for befolkningen som er avhengig av dette sykehuset, at 
Samferdselsdepartementet gir dispensasjon for åpning av nytt sykehus uten at kollektivtraseen er på plass. 
Veien må finansieres i sin helhet i revidert budsjett, for å sikre fullføring av hele veiprosjektet.   
 

 



 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes stortingsgruppen, og samferdselsfraksjonen v/ Tom Kalsås 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 50   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Forslag: Stavanger Arbeiderparti vil jobbe for at Universitetet i Stavanger får tildelt studieplasser til et 
profesjonsstudium i psykologi finansiert over statsbudsjettet. 
 
 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Dag Mossige og Charlotte Sørås 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: Stavanger Arbeiderparti vil jobbe for at Universitetet i Stavanger får tildelt studieplasser til et 

profesjonsstudium i psykologi finansiert over statsbudsjettet. 

 

BEGRUNNELSE: I vårsesjonen 2021 vedtok Stortinget å oppheve gradsforskriften for blant annet 
profesjonsstudier i psykologi. Det betyr at det nå er mulig for institusjoner å søke NOKUT om akkreditering 
av slike studier. På denne bakgrunn har UiS utarbeidet et profesjonsstudium i psykologi som er internt 
akkreditert og som har fått etableringsgodkjenning av UiS-styret i fjor.  
 
Det finnes ikke et profesjonsstudium i psykologi i Rogaland i dag. Studiet er seksårig og gir grunnlag for å 
søke autorisasjon som psykolog. Studier viser at ferdig utdannede kandidater ofte bosetter seg og får jobb i 
den regionen de er utdannet i.  
 
Det er enorme behov for flere psykologer i samfunnet i dag. Befolkningsundersøkelser viser at rundt 
halvparten av den norske befolkningen får en psykisk lidelse eller plage i løpet av livet. Helse- og 
omsorgsdepartementet rapporterer at psykiske lidelser koster samfunnet NOK 70 milliarder årlig i 
trygdeutgifter, behandlingsutgifter og sosiale utgifter.  
 
Ifølge SSB har kommunene i Rogaland lavest psykologkompetanse i landet med 0,5 psykolog-årsverk per 
10.000 innbyggere. Det er bekymringsverdig, og noe Stavanger Arbeiderparti ønsker å gjøre noe med. 
 
De totale omkostningene for psykiske lidelser (sykdomsbyrde, helsetjenestekostnader og produksjonstap) 
estimeres til NOK 280 milliarder hvert år. Ifølge Folkehelseinstituttet er psykiske plager det største 
helseproblemet blant barn og unge. Nær en fjerdedel av de 900 000 personene i yrkesaktiv alder som står 
utenfor arbeidsstyrken, gjør det hovedsakelig på grunn av psykiske plager.  

 
SINTEF rapporterer om vedvarende nasjonale utfordringer med å rekruttere og beholde 
psykologkompetanse i kommunale tjenester. For sykehusene er en av de fremste risikofaktorene for 
tjenestene i årene som kommer, at medarbeidere slutter i stillingene sine.  

Studiet er et viktig bidrag for å nå målene i Hurdalsplattformen: «Vi trenger både lavterskel psykisk 
helsehjelp og en forpliktende kvalitetsreform og opptrapping innen psykisk helsevern. Som følge av 
pandemien trengs en særlig innsats for barn og unges helse.» 



 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

  

Oversendes stortingsgruppen, og kunnskapsdepartementet 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 51   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Videreføring av «Prosjekt oppreisning» - unnskyldning til tidligere barnevernsbarn i Stavanger kommune 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Gro B. Blom 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

- Stavanger kommune skal ha som mål å sette ned en arbeidsgruppe som skal vurdere sakene til 

tidligere barnevernsbarn i Stavanger kommune, som har blitt utsatt for urett. Målet er å gi en 

uforbeholden unnskyldning til enkeltpersoner samt erstatning der dette er rettmessig.  

- Stavanger kommune skal lage et forprosjekt for å vurdere omfanget av et slikt prosjekt og definere 

rammer for prosjektet (eksempelvis hvor gamle/nye saker som skal gjennomgås, og økonomiske 

rammer for prosjektet) 

- På sikt jobbe for at dette skal være en nasjonal arbeidsmodell for erstatningssaker for tidligere 

barnevernsbarn.  

 

BEGRUNNELSE: 

Stavanger kommune har tidligere hatt en oppreisningsordning for tidligere barnevernsbarn, kalt «Prosjekt 

oppreisning». Dette var landets beste oppreisningsording og noe vi i Stavanger kommune kan være stolte 

av. Vi mener det er et behov for å se på flere slike saker, noe også nylige lokale mediesaker vitner om.  

Barnevernstjenesten gjør en god jobb, men enkelte ganger skjer det feil, og da må vi ta konsekvensene av 

disse feilgrepene. Å gå i sømmene på disse feilgrepene, vil også kunne føre til at vi lærer av tidligere feil, og 

sikre kontinuerlig forbedring og utvikling av dagens barneverntjenester i kommunen. I dag vil personer som 

har blitt utsatt for urett i sin barndom av barneverntjenesten, selv måtte kjempe sin sak, og veien mot 

rettsvesenet kan for mange være en enorm belastning som virker uoverkommelig, særlig når de selv er 

preget av en barndom med omsorgssvikt. Vi anser det derfor som vår plikt som kommune å være i forkant, 

og å selv undersøke kommunens tidligere feilgrep, og strekke ut en hånd til disse enkeltindividene. På 

denne måten vil disse personene slippe å gå rettens vei alene, med den store påkjenningen og økonomiske 

belastningen dette medfører for den enkelte.  

En arbeidsgruppe vil kunne undersøke omfanget i kommunen og enkeltsaker, og deretter komme frem til 

saker der det er riktig å gi en uforbeholden unnskyldning, og i enkelte tilfeller en økonomisk erstatning. Vårt 

inntrykk er at dette er personer som i dag har senvirkninger av opplevelser fra barndommen som preger 

deres daglige liv i såpass stor grad, at det er vanskelig å leve et normalt liv. En beklagelse fra kommunen vil i 

en rekke tilfeller kunne gi en enorm lettelse og sette et viktig punktum som kan medvirke til at de kan 

komme seg videre i livet. Flere av ofrene sliter i dag med utfordringer som gjør det vanskelig å fungere i 

hverdagen eller å stå i jobb, og har behov for støtte fra det offentlige, f.eks. i form av helsetilbud eller 

uføretrygd. Det er derfor grunn til å tro at offentlige utgifter fra kommunen i form av økonomisk 

oppreisning, vil være en liten sum sett i forhold til potensielle fremtidige offentlige utgifter for ofre som har 

behov for en unnskyldning, for å komme seg videre i livet.  



 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

 

Oversendes til kommunestyregruppen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 52   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Varierte hjelpetiltak mot barn 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Lotte Hansgaard, Hillevåg Arbeiderlag 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

For å møte det økende hjelpebehovet, og samtidig tiltrekke seg kvalifisert arbeidskraft, skal Stavanger 

kommune legge til rette for varierte hjelpetiltak som ivaretar de svært forskjellige hjelpebehov barn og 

unge har. Det betyr forskjellige tiltak, hvor noen jobber mest på systemnivå, og andre er mer rettet mot 

individet.  

Eksisterende tiltak bør styrkes, og tiltak ikke legges ned før et nytt er tilstrekkelig iverksatt og evaluert. I lys 

av dette vil Stavanger Arbeiderparti jobbe for at Lenden og PPT kan samhandle om å dekke det økende 

hjelpebehovet, og dra nytte av forskjellige tilnærming og arbeidsmetoder, framfor å organiseres til et 

ensrettet hjelpetiltak. 

BEGRUNNELSE: 

Koronapandemien har medført økt grad av psykiske helseproblemer for barn og unge, noe både nasjonale 

og lokale undersøkelser har slått fast. Utfordringene som eksisterte i hjelpeapparatet også innen 

pandemien, både i kommunen og i spesialisthelsetjenesten, har blitt forverret og mer synlige. Det er blant 

annet en stor mangel på ansatte med riktig kompetanse, både på skoler og i helsetjenestene.  

Det er derfor viktig at Stavanger kommune framstår som en attraktiv arbeidsgiver med mangfoldig arbeids- 

og kompetansemiljø. 

Utenforskapskommisjonen nedsatt av ordføreren i Stavanger, påpeker viktigheten av å styrke tidlig innsats 

og eksisterende tiltak i førstelinjen, samt å bedre samhandling mellom tiltakene.  

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

 

Oversendes til kommunestyregruppen 



FORSLAG 53   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG:  

 

Bedre koordinerende tjenester og avlastningstilbud til familier med barn med funksjonsnedsettelser 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Marcela Molina & Sissel B Fuglestad 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  

Barnets og familiens beste skal være det grunnleggende hensynet for Stavanger kommune i møtet med 

familier til barn med funksjonsnedsettelser, og særlig til barn med store og sammensatte behov. 

Brukerstyrt personlig assistent er et godt tiltak når familier har behov for avlastning i Stavanger kommune, 

og terskelen skal være lav for å tilby dette. Det skal også satses på gode, koordinerende tjenester som kan 

redusere belastningen på foreldre og familier. 

BEGRUNNELSE: 

Familier til barn med funksjonsnedsettelser, og særlig til barn med store og sammensatte behov, forteller 

om en evig kamp mot systemet samt å måtte slåss for å få den kommunale hjelpen de har rett og krav på. I 

Stavanger ble dette sist dokumentert av NRK i desember, hvor familien til Vegard stod fram med fortvilelse 

og håpløshet i møtet med det kommunale hjelpetilbudet. 

Stortinget har ved flere anledninger gitt uttrykk for at familier med barn som har funksjonsnedsettelser, må 

få bedre hjelp fra det offentlige. Riksrevisjonen påpeker også dette i en svært kritisk rapport høsten 2021, 

hvor det påpekes at det er alvorlig at tjenestene til familier med barn som har funksjonsnedsettelser, er 

avhengig av hvor de bor, og at foreldrene selv må gjøre mye for å få den hjelpen de har behov for. Familier 

føler seg maktesløse overfor det kommunale systemet, og må ofte bare godta at det ikke kommer løsninger 

på bordet 

Manglende avlastning og hjelp til familier med funksjonshemmede barn rammer hardt og fører med seg 

store konsekvenser: 

• Barn som ikke får den hjelpen de trenger og har krav på. 
• Foreldre som havner utenfor arbeidslivet når de må bruke enorme ressurser i kampen mot 

systemet. 
• Søsken som ikke får den oppfølgingen som barn i familier uten barn med funksjonsnedsettelser 

normalt får. 
• Situasjonen blir så krevende for foreldre at egen helse og sosial deltakelse blir prioritert bort. 

 
Avlastning er et viktig tiltak for mange familier med barn som har funksjonsnedsettelser, og skal gjøre det 
mulig for foreldrene å opprettholde gode familierelasjoner, bevare sosiale nettverk og gi dem mulighet for 
nødvendig og regelmessig fritid og ferie. Avlastningstjenester bør gis tidlig for å forebygge overbelastning 
hos foreldrene. Barneombudet påpeker også at ordningen med brukerstyrt personlig assistanse (BPA) er et 
viktig inkluderings- og likestillingsverktøy for barn og unge med nedsatt funksjonsevne.  

 



Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

 

Oversendes til kommunestyregruppen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 54   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Stavanger Arbeiderparti setter ned et utvalg for å utarbeide en seniorpolitikk. Perspektivet for arbeidet bør 

være ut denne kommunevalgperioden. Utvalget legger fram sine forslag i god tid før budsjettprosessen i 

Stavanger kommune er «låst» høsten 2022. 

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

---- 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Odd Erik Hansgaard 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Bakgrunnen for forslaget: 

Folks helse har blitt bedre gjennom flere ti-år. Folk blir derfor eldre. Eldre mennesker krever 

gjennomgående mer hjelp i hverdagen. Samtidig holder mange seniorer seg friske, aktive og vil delta i livet 

omkring seg. Det er derfor viktig at blir sett på som «vanlige folk» med sin bredde av ønsker, evner og 

mennesker med varierte sosiale og helsemessige behov. 

Vårt parti har ut fra sitt ideologiske og politiske ståsted et særlig ansvar for å tenke gjennom og legge til 

rette for seniorer; på same måte som for barn og unge og middelaldrende. 

Det er spesielt behov for å vurdere kvaliteten i de kommunale hjelpetiltak; «leve hele livet», hjemmehjelp, 

sykehjem mm. for de eldre, ut fra hva som er et godt liv for de som trenger «en hjelpende hånd». 

 

 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

 

 

 

 



FORSLAG 55   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Stavanger Arbeiderparti ber regjeringen om å utrede og iverksette nødvendige endringer i vårt system for 

strømforsyning, som igjen kan gjøre strøm til et fellesgode. For folk flest. Endringene må inkludere 

vannkraft, vindkraft og andre produksjonsmetoder for et framtidig energisystem. Nettsystemet og 

eksportkabler må inngå i vurderingene. 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Odd Erik Hansgaard 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Bakgrunnen for forslaget: 

Folk flest opplever en strømkrise. Mange næringsvirksomheter sliter med strømkostnader. Strøm er et 

fellesgode på samme vis som friskt vann, mat og helsetjenester. 

Arbeiderbevegelsens politikk har alltid vært å tilby nok strøm og til en pris som folk kan tåle. Samtidig har vi 

utviklet en industrinasjon bygget rundt rimelig energi fra miljøvennlig vannkraft. 

Med dagens el-system er konkurranse blitt stadig viktigere, og utstrakt kraftutveksling mot andre land har 

ført til et nasjonale myndigheter har gitt fra seg styringen av energiforsyningen. Resultatet er priser på 

strøm som har nådd alle tiders høyde og folk som sliter med strømrekningen. På toppen av dette er landet 

nærmest delt i to strømforsyningssoner hvor prisforskjellene har vært 1 til 10 mellom nord og sør i Norge. 

En slik utvikling er ikke akseptabel og krever at regjeringen må sørge for, gjennom utbygging av mer kraft 

og systemendringer i produksjons- og fordelingssystemet, å tilby folk strøm til priser som de kan leve m 

 

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

 

Viser til forslag 1 – Energi og strøm  

 

 



FORSLAG 56   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Politisk kontroll over kraftmarkedene 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Per Henning Lerstad 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

Årsmøtet i Stavanger Arbeiderparti støtter prinsipielt hel suverenitet i energipolitikken, reforhandling av 
våre dyre kraftavtaler med utlandet og full politisk kontroll over våre strømpriser- som ikke alene kan styres 
av kraftselskapers markedsmakt. Det bør utredes et toprissystem på strøm, lav makspris, fastprisavtaler, 
delvis fjerning av moms og elavgift, og bruk av økte statlige avgifter i et særskilt klimafond - som innspill til 
nedsatt energikommisjon og stortingets arbeid med ny energimelding. 

 
BEGRUNNELSE: 

Vi har et fritt kraftmarked med stort sett offentlig felles eierskap som for vindkrafta. Vi har ikke mangel på 
strømkraft med stort overskudd i 2021 og eksport på over ti prosent gjennom 19 utenlandskabler. Likevel 
anslår Statnett at kraftoverskuddet kan forsvinne om fem år. Nå er vi dessverre midt i en strømkrise der 
høye priser på CO2-utslipp og klimatiske forhold gir rekordhøye strømpriser i Europa- som også smitter 
over på norske kunder. Strømprisen økte med flere hundre prosent i fjor, mens kostprisen i snitt er bare 11 
øre pr kilowatt. Dette vil også påvirke lønnsoppgjøret til våren med krav om reallønnsforbedring. 
Kraftforedlende industri risikerer tap av arbeidsplasser, eksport og teknologimiljøer. Vi kan ikke bare alene 
leve med kortsiktige almisser og subsidieringstiltak. Iflg LO og Norsk Industri må vi ha nasjonal kontroll med 
strømprisene, for å sikre folk og industri forutsigbarhet, rimelig prisnivå og bygge ny grønn industri- uten å 
være prisgitt energibeslutninger i andre land. 

Vi har konkurransefortrinn i regulerbar kraft som er et knapphetsgode ellers i Europa. Staten må investere 
kraftig i flytende havvind- uten å bygge nye utenlandske hybridkabler. Stortingsflertallet må heller fortsatt 
ikke bygge ut våre nesten 400 permanent verna vassdrag. Staten bør ta på seg rollen som leverandør av 
strømmen feks gjennom et statlig selskap som kjøper inn strøm og selger den videre til folk og næringsliv 
på langsiktige faste avtaler. Det må utredes et toprissystem på strøm (som vi hadde tidligere) med en lav 
makspris på basisforbruk- iallfall vinters tid- høyere nivå på luksusforbruk, og delvis fjerning av moms og 
elavgift. EU-land som Frankrike har allerede makspris på strøm. Økt CO2-avgift for oljeselskaper bør også 
betales inn i et særskilt klimafond - som skal brukes til havvind og utslippskutt på sokkelen- kfr NOx-fondet 
mot sur nedbør. 

Hva skal den norske krafta brukes til? Nedsatt energikommisjon, revidert energilov og ny energimelding i 
vår, må ivareta suverenitet i energipolitikken, reforhandle våre kraftavtaler, sikre det grønne skiftet og ha 
vilje til politisk kontroll over et nødvendig fellesgode og en strategisk ressurs- som ikke kan overlates til 
styring av kraftselskapenes profittbaserte markedsmekanismer. 

 



Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

 

Viser til forslag 1 – Energi og strøm  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 57   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Statlig grønt industrifond 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Per Henning Lerstad 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

 

Årsmøtet i Stavanger Arbeiderparti støtter prinsipielt at det vurderes skilt ut av Oljefondet og avsatt inntil 
1000 milliarder kroner i et nyopprettet statlig industriselskap for massive investeringer i alternativ teknologi 
og grønne framtidsindustrier innen karbonfangst, havvind, batterier og hydrogen på veien mot målet om 
halvering av klimautslipp innen 2030 

 

BEGRUNNELSE: 

Klimakrisa tvinger Norge inn i et grønt industriskifte med samfunnsbygging på høyde med da vi bygde ut 
vannkraft for 100 år sia og olje for 50 år sia. Nedgang i framtidig oljesatsing bør møtes av massive 
investeringer i grønne framtidsindustrier som havvind, hydrogen, batterier, karbonfangst og utslippsfri 
skipsfart. Statlig delstøtte til hittil bare ett karbonfangstanlegg og noe til havvindsprosjekter er langt fra 
tilstrekkelig. 

Staten har mer enn ca 12 000 milliarder på "bok" i Oljefondet. Bare i fjor tjente vi nær 1 500 milliarder. Den 
særnorske handlingsregelen krever at oljepengene skal investeres i andre lands næringsvirksomhet og 
nesten aldri i norsk industriutvikling- med unntak av krisepregete koronatiltak. Men regelens formål er også 
å sikre framtidige generasjoners ve og vel, og må ikke bli en regel mot handling i Norge. Det må være 
viktigere for framtida å få bygd ut lavutslippssamfunn enn å ha penger i verdens aksjemarkeder. Målet må 
bli å forme en industriell utvikling- et rødgrønt varemerke i tråd med flertallets interesser. I lys av dette må 
det derfor vurderes opprettet et statlig investeringsselskap for det grønne skiftet der inntil eks 1000 
milliarder skilles ut av Oljefondet. Vi trenger å bygge ut grønn energi-forsyning og transport, både i norsk 
industri og i andre land, gjerne med norske leverandørselskaper, på veien mot målet om halvering av alt 
klimautslipp innen år 2030. 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

 

Viser til forslag 1 & 2 – Energi, strøm og klima 



FORSLAG 58   ÅRSMØTE 2022     
SAK / FORSLAG: 

Ja til FN sitt atomvåpenforbud 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Per Henning Lerstad 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

 

Årsmøtet i Stavanger Arbeiderparti ber Regjeringen støtte i likhet med de fleste land FNs atomvåpenforbud 
og å fordømme kjernefysisk avskrekking som framtidig sikkerhetspolitikk. Norge bør ta debatten innad i 
NATO, og initiere til dialog med atomvåpenstatene for gjensidig avspenning og nedrustning. 

 

BEGRUNNELSE: 

Det fins i overkant av ca 13 000 atomvåpen og ca 1800 står i høy beredskap, klare til å avfyres på få 
minutter. Vi har nok atomvåpen til å utslette kloden flere ganger. En håndfull atomvåpenstater holder 
verden i et terrorgrep og ignorerer sine forpliktelser til å ruste ned. Med atomvåpen i høy beredskap, økte 
spenninger og mangel på kontrollavtaler, er faren for bruk av atomvåpen stor- som igjen kan utløse 
katastrofale konsekvenser for mennesker og miljø. 

FNs atomvåpenforbud som trådte i kraft 22 januar i fjor har bidratt til økt fordømmelse av kjernefysisk 
avskrekking som sikkerhetspolitikk. Stadig flere av 193  FNland-  som jeg har besøkt- slutter seg til avtalen. 
Men Norge tilhører dessverre fortsatt et mindretall av verdens land som tviholder på forestillingen om at 
atomvåpen er nødvendige og legitime. Vi har ikke selv atomvåpen, men så lenge Norge støtter opp om 
kjernefysisk avskrekking og skjermer atomvåpenstatene fra press om nedrustning, er vi en medskyldig stat 
med trussel om massedrap av sivile liv. Iflg Norsk Folkehjelp ønsker åtte av ti at Norge slutter seg til FNs 
forbud mot atomvåpen. Norge har hittil en selvstendig atomvåpenpolitikk og kan gjøre en forskjell ved å ta 
debatten innad i NATO, og initiere til dialog med atomvåpenstatene for gjensidig avspenning og 
nedrustning 

Styrets flertallsinnstilling: Forslaget avvises 

(9 stemmer) 

Styrets mindretalls innstilling: Forslaget vedtas 

(3 stemmer) 

(Ses i sammenheng med forslag 39 – Norge og NATO) 



FORSLAG 59   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

En bedre barselomsorg 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Tilde Broch Østborg og Torstein Tvedt Solberg 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

Stavanger Arbeiderparti mener at Norge skal være verdens beste land å få barn i. Dessverre er 

barselomsorgen i dag nedprioritert, innskrenket og mangler ressurser. For kvinner som føder under 

disse forholdene, får dette altfor ofte negative konsekvenser, - for dem selv, barnet og familiene 

deres.  

 

Gjennom de siste tiårene har barseloppholdet på sykehuset blitt skåret ned til et minimum, og nye 

sykehus dimensjoneres til liggetider ned mot et døgn etter fødsel. Kommunene er ikke rustet til å 

overta omsorgen, og et hjemmebesøk av jordmor vil aldri kunne erstatte inneliggende omsorg. 

 

Stavanger Arbeiderparti mener at forutsetningen for en god barselomsorg er nok penger, nok folk 

og nok plass. Uten at disse tre er på plass, er det ikke mulig å styrke og bedre barselomsorgen. 

 

Stavanger Arbeiderparti vil: 

 

● Innføre en finansieringsmodell for sykehusene som sikrer kvalitet i barselomsorgen. 

● Øke rekruteringen for å sikre nok jordmødre og barnepleiere på jobb – i fulle stillinger. 

● Alle sykehus må ha egne lokaler til barsel som har kapasitet til at kvinnen og partner kan 

være på sykehuset så lenge de har behov for eller ønske om det. Tidlig hjemreise skal 

være et tilbud, ikke et sparetiltak.  

● Alle har rett til å bli på barsel så lenge de har behov for det. Normer for liggetid fjernes. 

● Alle har rett på hjemmebesøk av jordmor 1–3 dager etter hjemreise. Ved behov skal det 

være rom for gjentatte hjemmebesøk.  

● Alle har rett til kvalifisert ammeveiledning på sykehus og helsestasjon. Amme- eller 

ernæringsproblemer i spedbarnsfasen skal utløse øyeblikkelig helsehjelp til mor og barn.  

● Fødestedet har plikt til å drive ammepoliklinikk med spesialisert personell som ivaretar 

mødre og barn med amme- eller ernæringsproblemer som ikke kan løses på helsestasjon 

eller i primærhelsetjenesten. 

 

 

• Alle har rett til å få en samtale om fødselen på sykehuset når man selv er klar for det med en  

fødselshjelper som var til stede under fødselen.  

 



Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

 

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte og helse- og 

omsorgsdepartementet 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 60   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Norsk Tipping bør tilby pokerspill på nett 

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

 

Øyvind Jacobsen, Storhaug Arbeiderlag 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: X Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK: 

Stavanger Arbeiderparti er positive til at Norsk Tipping innfører pokerspill på nett – innenfor dagens 

beløpsgrenser for ansvarlig nettspill, og ber kulturdepartementet i samråd med Norsk Tipping ta en ny 

vurdering om å inkludere poker i porteføljen. 

BEGRUNNELSE: 

Arbeiderpartiet er, og skal være en sterk forsvarer av enerettsmodellen i norsk spillepolitikk. Modellen er 
under sterkt press fra utenlandske aktører og politiske partier på høyresiden. Alt overskudd fra Norsk 
Tipping går uavkortet tilbake til idrett, frivillighet og kulturaktører. 
 
I dag tilbyr Norsk Tipping rene lotterispill og sportstipping, men også kasinotjenester. 
  
Imidlertid tilbyr ikke Norsk Tipping pokerspill. Dette bidrar til å skape uheldig trafikk og omsetning til 

utenlandske aktører.  

Pokerspill i alle spillets former kan være svært uheldig for spilleavhengige, men om det legges opp til 

utelukkende turneringsspill med forhåndsbestemt deltakeravgift, og underlagt de totale begrensningene til 

omsetning pr kunde hos Norsk Topping, vil ikke det å tilby poker bidra negativt i Norsk Tippings 

totalprodukt som fra før har enarmede banditter, kasinotjenester, lotto og andre tilfeldighetsspill. 

Poker er i langt større grad enn spillene nevnt over et ferdighetsspill. Med dagens praksis tvinges spillerne 

til utenlandske aktører for å kunne utvikle spillet sitt og konkurrere. Det er svært uheldig. 

 

Styrets flertalls innstilling: Forslaget avvises 

(11 stemmer) 

Styrets mindretalls innstilling: Forslaget vedtas 

(1 stemme) 



FORSLAG 61   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

 

UTTALELSE – NORSK KLIMASTRATEGI  

 

FORSLAGSSTILLER(E): 

Frede Cappelen 

 

 

SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag:  Endringsforslag:  

 

VEDTAK:  

Stavanger arbeiderparti ber regjeringen sørge for at politiske mål og tiltak bidrar til bygge opp om 

Parisavtalens mål og evne til styrke det internasjonale samarbeidet for å løse de globale 

klimautfordringene. 

Vi har ubetydelige utslipp av klimagasser i Norge, men er en rik nasjon med store ressurser. Derfor har vi 

etter Parisavtalen ansvar både for å fastsette ambisiøse mål og gjennomføre utslippsreduksjoner 

hjemme samtidig som vi bidrar med teknologi, finansiering og kompetanse til andre og fattige land.  

 

BEGRUNNELSE: 

I tilknytting til Parisavtalen er det nå utviklet mål, prosesser og virkemidler som skal bidra til at de felles 

overordnede mål om å begrense den gjennomsnittlige temperaturøkningen ned mot 1,5 o C fram til år 2100 

sammenlignet med før-industriell tid.  

Dette er formidable utfordringer og krever at nasjonene arbeider sammen for å nå målene. Med 

utgangspunkt i utredninger fra FN´s klimapanel må de globale utslippene av klimagasser til atmosfæren 

komme ned mot null rundt år 2050. Norge har sammen med EU og en rekke andre nasjoner lagt dette til 

grunn for sine klimapolitiske mål, og vedtatt mål om rundt 55% utslippsreduksjoner i 2030 sammenlignet 

med 1990 eller et annet utgangspunkt. Dette skal sikre at man kan møte målene om klimanøytralitet innen 

2050.  

Mange internasjonale offentlige og private institusjoner og næringsaktører har tatt dette som 

utgangspunkt for sin strategiutvikling og er i ferd med å omstille sin seg for å redusere sine globale klima-

fotavtrykk for å sikre sin framtidige kommersielle virksomhet og inntjening.  

Denne utviklingen ble styrket gjennom FNs klimakonferanse (COP 26) i Glasgow i november. Den bygger på 

et solidarisk og gjensidig samarbeid og tillit til at de forpliktelsene mål og avtaler som ble vedtatt blir fulgt 

opp. Det er avgjørende for den videre prosessen at land og andre aktører holder fast ved de erklærte mål 

og ambisjoner som ble inngått i Glasgow, og ikke trekker seg fra disse. Selv om utslipp i Norge er 

ubetydelige i global sammenheng, er det viktig at Norge som et av verdens rikeste land holder fast ved sine 



forpliktede mål for 2030 om utslippsreduksjoner på 55%. Derfor må vi avstå fra å gjennomføre en politikk 

som medfører at målene ikke kan overholdes. Norge må ikke bidra til at andre nasjoner finner påskudd til å 

fravike sine ambisjoner, og dermed underminerer den solidariteten som det globale klimasamarbeidet er 

tuftet på.  

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

 

Viser til forslag 1 & 2 – Energi, strøm og klima 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 62   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Innfør Samtykkelova 

  

FORSLAGSSTILLER(E): 

Stavanger Arbeiderparti v/ kvinnepolitisk ansvarlig Berit Moltu 

  

 
SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag: 

 
Endringsforslag: 

 

 
VEDTAK: 

Innfør samtykkelova, - seksuell omgang uten samtykke bør være straffbart.  

 
BEGRUNNELSE: 

Nesten én av ti kvinner oppgir å ha vært utsatt for voldtekt minst en gang i løpet av livet. Alt for ofte blir 
man møtt med fordommer og myter knyttet til voldtekten. Veldig få voldtektssaker blir anmeldt, og nesten 
ingen saker fører til domfellelse. Dette viser en tilnærmet straffefrihet for voldtekt i Norge. 

Vi må endre lovverket.  Straffelovens voldtektsbestemmelse må fastslå at sex uten samtykke er voldtekt, 
tydeliggjøring av straffelovens voldtektsbestemmelse, slik at seksuell omgang uten samtykke blir 
straffbart/er voldtekt. 

Dagens Voldtektsbestemmelse stiller fremdeles krav om at det må bevises at det er brukt vold eller trusler, 
eller at personen var bevisstløs eller sov. 

Konsekvensen av dette er at ikke alle voldtekter kan straffes som voldtekt etter norsk lov. 
Voldtektsanmeldelser henlegges av politiet fordi mangel på samtykke i seg selv ikke er tilstrekkelig til å 
kunne strafferettslig forfølge som voldtekt. En samtykkelov vil være viktig av følgende årsaker: 

Endret fokus: En samtykkelov vil kunne føre til at et annet fokus i behandlingen av saken. Det tydeliggjør at 
man ikke er seksuelt tilgjengelig inntil man sier nei, men seksuelt utilgjengelig inntil det er gitt samtykke. 

Etterforsking: Vi vet at det er svært mange voldtekter som aldri blir anmeldt, og at det er mange saker som 
henlegges (8 av 10) og aldri når helt frem til domstolen fordi dagens lover ikke er dekkende nok. En 
samtykkelov vil føre til at flere voldtektsanmeldelser kan etterforskes, og forhåpentligvis ende med 
rettferdig behandling i domstolen. 

Normgivende: En samtykkelov vil være normgivende og tydeliggjøre hvor grensen går. Når loven sier at sex 
uten samtykke er voldtekt sendes et tydelig signal, hvor grensen går og kan føre til færre voldtekter. 

 

 



Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

 

Oversendes Rogaland AP sitt årsmøte 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 63   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Haakon for president!  

FORSLAGSSTILLER(E): 

Stavanger Arbeiderparti v/ kvinnepolitisk ansvarlig Berit Moltu 

  

 
SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag: 

 
Endringsforslag: 

 

 
VEDTAK: 

VEDTA OVERGANGSORDNING FRÅ MONARKI TIL REPUBLIKK «Haakon for president!» 

 
BEGRUNNELSE: 

Det norske kongehus består av flotte, likandes enkeltindivid. Dei beste representantar vi kan tenkje oss til å 
representere oss. Men som institusjon er monarkiet ein logisk brist som ikkje er foreinleg med 
sosialdemokratiske verdiar. Ingen andre stader i samfunnet ville vi akseptere at posisjonar går i arv. Kva om 
ein kunne bli fødd til å bli statsminister, ordførar, dommar, høgstejustituarius, eller statsforvaltar? Sjølv om 
kongehuset ikkje har mykje formell makt, tillegg det mange goder og privilegier til institusjonen og det å 
vere kongeleg.  

På eit individ psykologisk nivå ser vi og at institusjonen kan verke uheldig om ikkje direkte skadeleg, for dei 
som ikkje er først i arverekkefølga, men likevel tronarvingar. Dei kjem ofte i eit vakum som hindrar dei i å 
leve heile liv. Dette har vi sett både i det britiske og det norske kongehuset.  

Vi kjenner alle dei gode banda som historisk har vore mellom AP regjeringar og kongehuset. Men med nye 
generasjonar er vegen kort til Epstein, Valentino, luksusyachter og privatskular. 

Det er nok mangel på ei god overgangsordning som har gjort at vi ikkje allereie har gått over frå 
anakronismen monarkiet til republikk, (etter islandsk modell med representasjon (parlamentarisk 
republikk)).   

Gjennom å la kronprins Haakon Magnus sitje som landets første president i si levetid, og deretter ha ein 
folkevalgt president, gjer vi denne overgangen lettare. Haakon Magnus har trass alt innretta livet sitt på å 
vere tronarving, og vil kunne skjøtte vervet som første president godt. Vi får og ei tilvenning og ein 
langsamare endring av ein tradisjon som for mange har vore viktig.   

Vi har ein aldrande konge og mest sannsynleg eit generasjonsskifte ila det/dei neste tiåret(a). Vi kan nytte 
dette tidsvindauget til ei modernisering av Noregs grunnlover på dette punktet.   

 

 

 



Styrets mindretallsinnstilling: Forslaget avvises 

(11 stemmer) 

Styrets flertallsinnstilling: Forslaget vedtas 

(1 stemme) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



FORSLAG 64   ÅRSMØTE 2022     
 

SAK / FORSLAG: 

Dekarbonisering av nordsjøen  

FORSLAGSSTILLER(E): 

Stavanger Arbeiderparti v/ kvinnepolitiskansvarlig Berit Moltu 

  

 
SETT KRYSS: Nytt forslag: x Tilleggsforslag: 

 
Endringsforslag: 

 

 
VEDTAK: 

Dekarboniser nordsjøen med hydrogen, ammoniakk og flytande havvind - ikkje ensidig elektrifisering med 
straum frå land 

BEGRUNNELSE: 

Sjølv om norsk olje- og gassproduksjon har verdas lågaste utslepp, er det desse punktutsleppa i nordsjøen 
vi må dekarbonisere om Noreg skal nå sine mål i Parisavtalen og måla om “Net Zero by 2050”.  

Strategien så langt har vore dekarbonisering ved hjelp av straum frå land, og fornybar vasskraft. Vinterens 
straumkrise har aktualisert at det ikkje er nok kapasitet i ledningsnettet til å elektrifisere heile nordsjøen 
med straum frå land. Dekarbonisering av nordsjøen ved elektrisk straum frå land vil krevje ei  vidare massiv 
utbygging av verna vassdrag og urørt kystfjell landskap, og vil dermed føre til auka polarisering og tilslutt eit 
omdømmetap for olje og gassindustrien, ein industri som kan vise seg å vere vår viktigaste aktør i det grøne 
skiftet. Noreg har spesielle føresetnader for å bidra til klimaeffekt gjennom å få opp dei nye verdikjedene 
på hydrogen, ammoniakk og CCS (karbonfangst og lagring). Hydrogen og amoniakk kan erstatte dagens 
gassturbinar med dei klimaavtrykk dei har, gjennom å nyttast som drivstoff og energikjelder på våre 
installasjonar.  

Dette er verdikjeder som det hastar med å få opp og gå. Ei vidare elektrifisering av nordsjøen med straum 
frå land, kan fort bli ei sovepute og ei utsetjing, ikkje ei framskunding av desse løysingane som vi treng i vår 
langsiktige industri og klimastrategi.  

Teknologien er meir moden enn det kommersielle her. Og då er vi inne på område for ein aktiv 
industripolitikk. Noreg må sjå til UK. Grunnen til at vi har fått flytande havvind-prosjekt i Storbritannia, er at 
Skottland har gått inn og langt til rette for prosjekta i ein oppstartsfase. UK trengte meir energi, ville ikkje 
ha meir atomkraft, og ville oppnå sine mål i Parisavtalen. Dei gjekk dermed for å subsidiere flytande 
havvind prosjekt frå Noreg. Det er ein ønska politikk som gir effekt.  

Skottland har gått foran her med sin aktive industripolitikk, og no gjer dei akkurat det same som dei gjorde 
med havvind og innanfor hydrogen. Noreg står att på målstreken.  

Når vi snakkar om ein aktiv industripolitikk, er det ikkje berre snakk om subidiering av desse verdikjedene, 
men like mykje å sikre mottakarar og kundar av produkt i ein overgangsfase så vi får opp marknaden. 
Langskip er eit godt døme i så måte. Her har vi sikra kundar til Northern Light prosjektet som transporterer 
og lagrar CO2, gjennom å sikre at industribedrifter på land kan fange opp sine punktutslepp av CO2. I tillegg 



har vi eit allereie etablert verkemiddel gjennom auka CO2 skatt, som skal reflekterer kostnaden av å 
forurense. Vi treng ein kombinasjon av subsidier, skattar og reguleringar slik at forbrukarar og industrien 
tek dei rette beslutningar. Dersom nordsjøen er ein mottakar av hydrogen og amoniakk til sin 
kraftproduksjon, har vi allereie starta jobben med å få opp ein marknad.  

 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen 

 

Viser til forslag 1 & 2 – Energi, strøm og klima 

 


